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15.

L0S ANGELES, CALIFORNIA, MONDAY, SEPTEMBER 13, 1971 11:23 AM|

E_ T S

THE CQURT: Good motning, ladies and gentlemen.
(Whereupon, there were murmurs of "Good mrﬁmg,
your Honor," ‘ by the jury.)
THE COURT: Off the record.
(Whereupon, a discussion was hdad off the ::eco;:d.)
THE COURT: On the record. i
Miss Briandi, would you bring your machine and
come up to the bench. (':‘mm_sxe‘.‘l...a please approach the bench.
(Whereupon, the following proceedings were had
at the bench among Court and counsel, outside the
{ héaring of the jury:)
'THE CQURY: Mr. Manson -- the record will show that

A ¢ Hr Kanarek Mr. Mangon, Mr. Manzella are here at the bench.

‘ - I you‘can ’be quiet during the course of these
: eaurtroom proceedings, the Court would prefer that so that
you can be presetu: during the course of the trial.

l < cad you be quiet? Do you promise me that you

Wil be quiet? .

- ‘I'HE DEFENI;ANT»: 1 have no words. There's no words that
1 can possibly commmicate with you people. I've tried in
every direction I know how: There's only one thing you seem
to understand, you know, and I hate to move into that, you

Your Honor, I am doing my best to take asg much

as 1 can, but there's a timit to anything.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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- '; THE WETNESS: My name is Mrs. Ruby Pearl.

THE COURT: Well, if you can't promise me that you will
be quiet and not disturb this court --

THE DEFENDANT: I'm thinking about jerking you off that
bench and bresking your jaw. ‘

THE COURT: All right, the Court will order that Mr.
Manson be kept in the detaining cell, then. We'll make ~-
as long as you don't raise any noise here that disturbs the
courtroom =- |

THE DEFENDANT: Do you want me to start into war with
you? )

THE COURT: The proceedings will be ==

THE DEFENDANT: It would be like defeating myself.

It wouldn 't make no sense, would it?

THE COURT: We'll have to close the door to the
detention cell 1f you ralge any noise in there now, and that
will keep you from hearing the proceedings.

That's all.

(Whereupon, the following proceedings were had
in open court within the presence and hearing of the
Jury:) _

THE GOURT: You may proceed, gentlemen.

MR. MANZELLA: People call Mrs. Ruby Pearl, your
Honor.

E?IECIERK ~You are still under ocath. Please be

seated ?aiﬁ-state your name again for the record.

e e . .- . i

. - O v , - -
(> ¢ f 0 <" i i RUBY PEARL,
Y PR A P AR LR
.oy - Y cor e

SO CieloDrive.cOmARCHIVES
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. §é11ed as a witness by and on behalf of the People, having

. YR " been previously dt;lly s@gm, resumed the stand and testified
SR fﬁrther as fouws .
. . B MANZELLA Your Honor, I have here what appears to
s be two atri?*s of black and white negatives, each containing
v 6 three photographs
7 A W Could I have these marked == 1f the Court would

8 allow it, could I withdraw the black and white photographs,
9 | your Honor, and mark these megatives People's 78 for

w | identificarion? |

n THE COURT: The Court will permit that. You have

12 previougly indicated that you wish a group of black and

13 vwhite photographs to be marked 78 :Eo;.-' identification, In

14 lieu of that, the Court would permit the negatives to be
. 5 | so marked.

la £lg. 1
78 1d. |,
¥ 18
19

20

21

)

* 28
3 o

25

26

27
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o | ‘ .
;é.l 1 DIRECT EXAMINATION (CONTINUED)
® .| sy omwmma |
3 | ) ALl right,‘mr Pearl,:directing your atténtioﬁ to
& 4 | the monbh of June, 1969 |
) 5 | : ;*D;d Donald Shea come to your house in Chatsworth
i ! 6 | during tha; month? éﬂ'?'f?; f“ ﬁ::tﬁé‘)h"
7 | A Yes. ’ N w- . )
8 Q ¥hile he wééfdﬁ yoﬁrfhpgﬁe, did you have a conver—
9 sation With'him witp fégarﬁlyp certa;n negatives that you had?
10 :‘ A Yes, A if' ren ot
1 Q Would you tell us what that conversation was?.
2z A Yes, he was —-
13 MR. KANAREK: Hearsay, your Honor, irrelevant and
L M‘{_ 1mmateriél4 No foundation, your Honor,
L B THE COURT: Sustained. |
. 6 | Q BY MR, MANZELLA: Now, who was present during the
d conversation?
¢ B | A Lance Vietor,
b ) And 1t was just the three of you?
» | A Yes,
a Q Tt was in your housé in June of 19692
“ 2 L Yes. |
t B Q At'that time 4id you ha%e a conveprsation with
t % | Shorty with regard to some hegatives that you had in your
5 possession?
%4 A Yes,
. o MR, KANAREK; Hearsay, your Honor,
- = THE COURT: The objection 1s overruled, the answer may

CieloDrive.comARCHIVES |
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remain,
Q BY MR. MANZELLA: Would you tell us what the
conversation was?

MR, KANAREK! Hearsay, irrelevant, immaterial, prejudicial

 value outwelghs the probative value and no foundation.

THE COURT: ILadles and gentlemen, the Court is going to

- admit this conversation, but the Court advises yoﬁ, instructs

2t

you that the conversatian is admitted for -~ 18 not admitted

- for the truth of what'was gtated in the conversation or what 1s
- to be stateq in the conversation, It is submitted to establish,

| if it aoes ingybur Jgagment and only ip.your Judgment,

establish a certéin state of mind of fir, Shea, and to show that:
the conversation was hadi .« .
The objecéioh istoverruled You may auswer.,
THE WITNESS{11A11 right, .
Yes, he wanted some negatives showing --
MR, KANAREK:; Could we have the conversat¢on your Honox? i
THE COURT: Yes., '
THE WITNESS: Yes, He wanted to get some pictures from
my negatives <~ .
THE COURT: *~ Miss Pearl, what has been asked of you 1s the
canversation, Would you, 1f you can remember, would you
state what the words were?
THE WITNESS: Oh,
THE COURT: He saild, 1 said,
THE WITHESS: "Could I have some of your negatives showing 
my part in some of the plctures that I worked in sco I could |

use them for my scrapbook to show the producers and it can

CieloDrive.coOmARCHIVES
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' sustain the objection, - -

become more consclous in thelr minds that I have been working.
Q BY MR, MANZELLA; All right, Mrs. Pearl, did you.
say anything when Donaid asked you for the negabtlves?
MR, KANAREK: Same objectdons,; your Honor,

May I have a continuing objection on the grounds
enunclated before your Hohor stated it would be offered for the
limited pﬁrpose your Honor indicated?

THE COURT: No, you may not have, but the Court would

4 -

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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o) BY MR. MANZELIA: After you had the conversiation
with Shorty Shea with regard to the negatives, did you then
give him gome negatives?

A Yes.

Q D:trectiné your atte;ition, Mrs. Pearl, to the
exhiblt mirked Peo’rple"ls 78 for identification, have you
seen those -~ sitrike that.

Have I shown you those negatives before ecourt?

A Yes.
Q- Do you recognize those negatives?
. A Yes.
RS AL . . -
.1 'R All right. Would you tell us what those negatives
are? ) ;- -

-' Tl 1 .
DRL MR KANAREK’ | Irrelevant, your Honor. Immaterialj;

.calling ,for a conclusiorn.

¥

TH;E COURT The objection is overruled.

o THE WITINESS: .Yes, they're some show ponles workings
and n;y;ae'tl:f, by my horge trailer; and my dogs; and my pony;
and ghowing me working at the circus.

Q BY MR. MANZELIA: Al right. Are thoge negatives,
the ones marked People'’s 78 for identification, in the group
of negatives that you gave to Donald Shorty Shea in June of
19697

A Yes.

Q Now, did you give him -~ gtrike that.

The negatives which are marked People's 78 forx
identification, were those all the negatives that you gave
Mr. Shea? Or were they part of a group of négat:i.ves. that =-

CieloDrive.coOmARCHIVES
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VRS Iz’a}t";oﬂ‘f --

MR. KANAREK: Irrelevant and immaterilal; and leading
and suggestive, your Honor.

THE COURT: Overruled. You may --

THE WITWESS: Yes., They were part of a group. There

! - were many more.

Q BY MR. MANZELLA: Now, after you gave the
negatives to Mr. Shea, when was the next time that you saw
them? _

MR. KANAREK: irreievant, your Honor. Immaterial.

THE COURT: Overruled.

MR. KANAREK: I ~- it's assuming facts not in evidence,
your Honox. ‘

THE COURT: Overruled.

THE WITNESS: I saw them after the raid there at the
ranch. |

Q And where were they when you saw them?

A Right on the ranch.

Q All right. After -- this was after the August
16th raid ==

A Yes.

Q ~= of 19697

A Yes.

Q  And do you recall where they were when you saw
- them?

A In hls car.
TooQ In Shoxty's car?
X A Yes.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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@ ' Now, afiter that, that time that you saw them,
when was thé nekt time that you saw them, if at all?

A I never saw them at all.

MR: KANAREK: That's ixrelevant and immaterial, and
assumes facts not in evidence, your Honor.

THE COURT: I didn't hear the answer.

THE WIINESS: I didn't see them after that.

THE COURT: The objection is overruled.

Q BY MR. MANZELLA: A1l zight. Did you thereafter
see the negatives in -~ strike that.

Thereafter, were the negatives shown to you by
a law enforcement pfficer?

MR. KANAREK: That's irrelevant, your Honor, and
immaterial.

THE COURT: Overruled. ‘

2} BY MR. MANZELILA: Or is this the first time that
you have seen them?

A . No, I saw the pictures develcped after that.

MR, KANAREK: Your Honot, may that be stricken as a
conclusion on the part of the witness?

THE COURT: The dnswer, after "No," the answer is
stricken.

Q@  BY MR, MANZELLA: All right. Did you see some
pictures which were -- which appeared to be pictures ftaken
from the negatives which you gave to Shorty?

MR. KANAREK: Galling for a concliision; and irrelevant
and immaterial,

THE COURT: Overruled. You may answer.

i

i

A S
B

e CieloDrive.COmMARCHIVES
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THE WIINESS: Yes.
Q BY MR. MANZELLA: And did you gee those pictures
in a court proceeding? - B

A Yes.

MR. KANAREK: Object, your Honmot, on the grounds it's
Lrrelevant and igmaterial.

THE COURT: The answer may remain,

The objection is overruled.

Q BY MR. MANZEILA: Now, is this the Flrst time
that you've seen the negatives, or a portiom of those
negatives, since you saw them in Donald Shorty Shea's car

after the A;;gust 16th raid?

A Yes.
Q Now, did you. ever meet a girl by the pame of
Magdalene or Niki Shea?

A- " Yes.

CieloDrive.COMARCHIVES
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2arl 1 G And when did you meet her?
‘ 2 A One day at the ranch.
3 & And was Donald or Shorty. with her when you met her?
. 4 A Yeé. |
5 A3 And éo you recall when this was in relation to the

i 6 | August 16th rald on the Spahn Ranch?

7 A A few days later,
8 Q Was it & few days iater or a few days before the
o | August 16%h paild? |
10 A Latser-.
3| Q Now, directing your attention to the date of .
2 | August 16th of 1969, it was -~ strike that.

13 Mrs, Pearl, do you know what I am referring to when
N ¥ 1 I refer to the August 16th raid?
.' 5 A Oh, yes. Yeah,
. 16 Q All right. &nd was the August 16th rald a series
W | of arrests which were made at Spahn Kanch?
“ ® L Yes,
®o ‘ q And were you there on August -~ were you at the

2| pranch, or did you go to the ranch to perform your duties as

# | forewoman on August 16th of 1969?

) A Yes,
) Q And when ;;rou got —- strike that.
¥ % Approximaﬁely when was 1% during that day of
o August. 161.‘51‘1 19!6,9 when you arrived at Spahn Ranch?
% A.‘ ' Early morning. Ly
2 :'Q, Were there Sher;}.rf.!a déput’ies there at the time

that you arrived at the ranch on.August 16th?

1 -
- * N .
, P

i v v " CieloDrive.COMARCHIVES



10 |

n
12
13
14
15
16
17
18
19

%0

21

22

23

24

26

27

28

6480

A No, they had left.
Q Now, directing your attention to the dale of

August 15th, the day before the raid, were you at the ranch on

that date?
A Yes.
Q And did you seé'Mr. Manson there on that date?
A Yes, .
§@ Did you see other members of the group you've

identifled as the Manson Family?

A Yes.

Q Now, when you arrived ab the ranch on August 16th of
1969, was Mr, Menson there?

A No, .

& W;re other - were'there any other peodple youlve
identified as the Manson Family there on August 16th, 1969?

A No.

Q Now, sometime shortly after the August 16th raid,
did you see Shorty Shea at the Spahn Rancﬁ?

A Yes,

Q Did Mr, Shea come -~ strike that,

What did Mr, Shea do wheﬁ ne got to the yranch after.

the August 16th raid? ’ |

A We;;ﬁ ﬁe wanted to help put things back together,

R
n; - [ Did he begln to live at the ranch?
;Ar-'; Yesp Y -~ - F

.
P o, 1 Yy -
- v,

MR, HANAhEK:;‘Weli,fyéuftﬁonorj'may that be stricken‘as

4
1

a conclusion on the p@rt‘of this witness, whether he llved

[ [ L
P fo A

there or not?

¥
-

-

CieloDrive.coOmARCHIVES




x5

10

11

13

14

1B

16
17
18
19
20
21

22

23

2%

26 |-

27

28

6481

THE COURT: The objection -~~ or, the motion, rather, is
denied,
The answer may remaln,
MR, KANAREK: Then may I have the witness' last statement
read back, your Honor?
THE COURT: Yes,
MR, KANAREK: Thank you.
(Whereupon, the record was read by the reporter
as follows:
np, Well, he wanted to help put things
back together, |
"Q Dia ﬁe hegin to live at the ranch? |
"A Yes ., ")

MR, KANAREK: Well, your Honor, that statement -~ I ask
that that statement be stricken, "He wanted to pu£ things
back together, "

THE COURT: You've already madée that motlon, and the
Court denied it, | '

MR. KANAREK: It was the latter part that I -- the
living" part that I was directing my previous motion to.

THE COURT: I assumed that you were directing your
motion toward her last answer.

MR, KANAREK: Very well, your Honor,

THE COURT: Aéé;tpe Court's ruling 1s the game. . It may

Iy

-

= e

remain in, Ty

, Motion o strike is denied.:

Loy
i

Q. ' BY MR, MANZELLA: Now,,did Mr, -- strike that,
DId you conbinde to g0 to the ranch, daily, after

. . ... CieloDrive.comARCHIVES
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the August 16th raid?
A, Yes,
Q And for a while after the August 16th raid, dld you

see -— when you first saw Shorty come to the ranch, did you

see Shorty there on a daily basis ~-

A Yes. . : '

e - for a while after the August 16th raid?

A Tes,

Q Now, do you know where Mr, Shea was staying while he

was at the ranch, after the August 1l6th rald?

A Yes.

Q  Vhere was that?

A In hi? car.,

Q Now%'§omé%ime after the rald, did you see Mv,

.“i"’_. .
Manson angfothér members of the Family agaln?

3, ; ' Yes.“ e
ili ! ' Js r§

Q ’And‘where did you sea theh?ﬁ

A Just walking arougdsthe yard,

e
Q Did they -uyﬁhey had come back to the Spahn Ranch?
A Yesg., | N
i T <t SR
4] Now, during the time that you saw Mr, Shea on the

Spahn -- at the Spahn Ranch, after the August 1l6th raid, did
you have any conversatlon -~ dld you have a conversatlon with
him -~ stwike that. | \
During the %tlme that you saw Mr, Shea at Spahn Raneh|
after the August 16th raild, did you have a conversation with
him% |
a Yes,

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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rald was this conversation?

A ‘A few-days or so,
|$})
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H

Q Now, during this time that you saw Mr. Shea at
Spahn Ranch, after th'_'e *igugust 16th raid, did he say anything to
you about the mdéi%éfu

A é—?feé; He was —— . p : .

Q& AL g#ghéi‘ijQLd:YQa_féilfﬁ§ wﬁat he sald to you?

A He was expectingAa part -

MR, KANABEK; Obfjféc';ti?qé{, 'your Honor. No foundation,

THE COURT: BSustalned. K '~ - ..

MR. KAWAREK: Irselevent.

Q BY MR, MANZELLA: All wight., Who ﬁas present when
Donald made these stafements to you?

A Mrs, Quant and Lance Victor, probably, when he was
telling me about his picture part. _

MR, KANAREK: |VWell, may that be stricken?

THE WITNESS: They were -—-

MR KANAREK: May that last portlon be stricken?

TﬁE_OOURT: Yes, It*s-notAresponsive, after the reply
"Mrs, Quant and Lance Victor;"

Q BY MR. MANZELLA: All right, Would you tell us
what Mr, Sheg sald to you?

MR, KANAREK: Irrelevant and immaterial; hearsay; and
impreoper foundation,

THE CQURT: Sustained,;

Ladies and gentlemen -- overruled, rather, The

Court will permit the answer, The same admonition, however, is|-

passed on to you by the Court,
The Court tells you that the conversatlon is
admitted to establish -- if it does in your judgment establish

CieloDrive.cOmARCHIVES
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- the state of mind of Mr, Shea.
Q "BY MR, MANZELLA: Would you tell us what -~

A Yes,
Q] -~ Shorty saild to you about the fllim?
A Yes, He was walting anxiously for the part to come

up. He was going to wait around, And he had this part

J: %

promised, to work right there on the ranch in this pleture,

¢ Al right Now, during this time, had anyone
conbacted yoﬁ‘wiﬁh regard to using Spabn Ranch?
:',“Aw ‘.fes. A ,;i“.l . f; ,,."
g fnd Who had contacted your

iR, KANAREK; aObJect, your HOnor. Hearsay; conclusilon;
irrelevant and 1mmateria1 -
THE COURT:, Sustaified; . . -,.0
Q  BY MR, MANZELLA: A1l right, Had somebody contacted|
you with regard to -~
4 Yes, The producer; Eob Blckston,
MR, KANAREK: Your Honor, may that be stricken?
That's -- ahd may the witness be asked to refraln from -
THE COURT: After the word "yes," it may be stricken.
Q BY MR, MANZELLA: All right. Who contacted you?
MR, KANAREK: That's calling for a conelusion, your’Honor.‘
THE COURT: Overruled, You may answer,
THE WITNESS: What was the questlon again?
Q BY MR, MANZELLA;: ﬁho contacted you?

A Bob Bickston,
Q And was this with regard to shooting pick-up shots

at Spahn Ranch?

+

CieloDrive.comARCHIVES.
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MR. KANAREK: Hearsay, your Honor,

| THE COURT: Sustained,

THE WITNESS: Yes,

THE COURT:  The answer is stricken,

THE WITNESS: Oh,

Q BY MR, MANZELLA: Now, Mrs, Pearl, after Mr. Manson |
and the Family ceme to -~ to stay at Spahn Ranch, was there any
person who was a part of that group, who spent time with
Mr. Spahn, George Spahé?’,

MR, KANAREK That's irrelevent and immaterial, your

(IR
Y . - . IR = PR
. .3 .. . L. !
Honor, b 20 poL e 3
+ i ‘.1? . i

e b

i P - ,“,

THE COURT: Sustained,
MR. MANZELLA: Your'Honcr, there's a series of questions

I intended to ask in this area. May we approach the bench
briefly for argument?® = | CorTTEn
THE COURT: Yes, you may.

(Whereupon, the following proceedings were had at

the bench among Court and counsel, outside the hearing of the

[y

Jury:)

THE COURT: Inecidentally, you had ilndicated to me ~- %o
the Court, at the bench on Friday, in respect to the
negatives, that you wished to show that the negatives were
loaned to him, and that there was ~- he had expregsed some
intention of returning them,

MR, MANZELLA: Yes, your Honor,

THE COURT; I didn't mean to foreslose you from going in-
to that, if you wished ta, Otherwise, it might be somewhat

irrelevant, except it does tend to show his lnberest in show

CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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business.
That's about 1%,
MR. MANZELLA: Yes, your Honor,
THE COURT: I didn't mean to foreclose you from pursuing
that, if he did express any intention of returning those

negatlives,

.. .. . CieloDrivecOmARCHIVES
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2¢] 1 All right, Now, what ~-

. 2 MR, MANZELLA: Yes, your Honor. He -- that would be my

8 i offer of proof on that point, is that -~ that's what I --

4 the econversation I was asking from her, was that in reply to

5 | what Donald had asked her for, the negatives, Mr, Shea had

6 | asked her for the negatives, and she sald, "I'1l give them bo
7 :‘ you, but ; want them back.,"

8 And he sald, "I'1ll return them to you,"

9 That's the conversation that they'had.

10 :‘ ~ With regard to thls other point -—-
11 THE COURT: I'll permit that,
2 | Now, what is this other point?
13 MR, KANARFK: Hday the fecord reflect thatts over
¥ | objection, --
@ 15 THE COURT: Yes,
) 6 1 MR, KANAREK: ~~ that solicitation of -- of so-called
| 1 intent? It's irrelevant and immaterial; and 1t's hearsay.
- 1 | fThere's no feundation fqr 1t. It has only prejudicilal value.
By TEE COURT: Yes. " The record may zo show,
% f‘ MR. MﬂNZELEA* Now, with regard to this other point,

2 1 Mes. Pearl would xestify that — that the person who -- there
22 was one-person who spent time with-Géorge Spahn, and that was

2 Lynn Fromme, and that _she was. with him almost on a dally

\

L

# 1 pasis; and that she he,lped ta ﬁal{e care of him; and that --
% and that she was present - Ghat Hrg. Pearl was present at a

% | sonversation between ﬁrank Retz anﬁ George Spahn with regard

. ? | +to the hiring of Donald Shea; and Lynn Fromme was present at

that conversation,
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THE CQURT: Oh, I see, Just —— so you are again not
offering the conversstion to prove the truth of what's utteréd,-
but simply to show that it was uttered?

MR, MANZELLA: Right. And that Lynn Frommé was present
at the time, |

THE COURT: Well, you can establish -~ I mean, I think
that that's -- |

MR. MANZELLA: In other words, 1t's corroberative of
Mr. Retz's testimony.

THE CQURT: It may be argumentative, and the Court will
not mention Lynn Fromme in its instruection, bui will instrﬁct
the jury that 1lt's recelved for a limited purpose,

MR, MANZELLA: All pight.

MR, XKANAREK: If I may, your Honor, thls is agaln -~
there!s a fatal gap here, Iin thils offer of proof, He has never|
-~ he is never géing ‘b0 be able to prove, he tells us
previously, Phat Lynn Fromme ever told Mr, Manson anything.,

. And 1t's Very unfair, and a denlal of fair trial
and due process undg? the Fourteepth Amendment and equal
protection, fbr Mr. Manzella to single out some person that
has been with Mr;,Spahng;gnd have this person be Lynn Fromme =-
or Squeaky or“whatgver‘-h aﬁd then saddle Mr, Manson with that,
abgent some‘sﬁéﬁing tha%; at Ehél%éry minimum ~- and I haﬁe |
done further research on it over the weekend, and I can
represent to the Court that the law dées not contemplate that
kind of a fatal gap —- when that fatal gap is there, you can't
saddle Mr. Manson with what happened in the pfesence of |

Lynn Fromne,
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| But this 1s for the jury to determine, The --

" with the hope that the Jury will buy their theory of the cage -

THE COURT: Mr. Menzells states that he is able to show
that Mr, Manson did acquire knowledge of the conversation,
and he has already shown that Lynn Fromme 1s one of those
persons who associated with Mr, Manson as one of the Family,

MR, KANAREK: But that doesn't -- that doesn't -~ there
may be a Jillion people, If they wish o prévé some statement
of Mr, Manson's, abouf knowledge of the hiring of Shorty Shea,
that is a cbmpletely different ball of wax,

It s completely different than trying to -- to

saddle Mr, Manson with statements of Lynn Fromme, wherein thepre|

is not going to be any showing that Lynn Fromme ever told it
to Mr, Manson, ?

; Why should ~- Why should Mr, Manson be saddled with -
this bit of evidenee?

It's irre;evant and immaterial unless there's

,‘. -
N {

shawing that Lynn Fromme told Mr Manson your Honor,

THE COURT: It may;b ' pobsibly redundant, in view of the
faet that the Pebple do haﬁe 1ﬁformation ~- or do have
evidence, accoﬂﬁing;to:whaﬁ,ﬂr; Marizella says he will produce,
that Mr., Manson did have knowledge of that conversation.

MR, KANAREK: DMaybe Mr, Spahn told him directly or
something,

THE GOﬁRT: He may have; And then agaln, 1t may have been

a2 situation wherein Lynn Fromme or somebody else told him,

MR, KANAREK: Well, not --
THE COURT: -~ people can produce this type of thing

CieloDrive.comARCH IV
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3-1 1 » MR, KANARER: That's the prejudice, your Honor.
® 2 THE COURT: The Court --
3 MR. KANAREK: That's the prejudice, your Honor, unless

4 | there is a showing that Lymme Fromme ever told about these
5 events to Mr. Manson. It is prejudicial to Mr. Manson. It
$ ¢ | is suppogition, It is copjecture, mekely that Squeaky or.
7 Lynne Fromme ever told Mr. Mangon thege things. It is very --
g | THE COURT: The' jury doesn't have to take that
9 inference. But the inference is there to be taken becausge
10 of the association of Lymne Fromme with Mr. Manson.
1 MR. KANAREK: That's the danger, your Honor, the
1z pxejtidice of it, unless they can show that. How can Mr.
13 Manson be saddled with those events that happened, purportedly|

1277 W in the presence of Squeaky and Mr. Spahn and/
. 5 | or Mr. Retz?

| THE COURT: Well, the Court will permit it. The Court

? 17 thinks it is permissible for the limited purpose for which

v 8B 1 it is offered.
® ot (Whereupon, the Ffollowing proceedings were had
20 ‘. in opeﬁ court within the presence and hearing of the
2 Juryt) | |
2 | BY MR. MANZELLA:

’ % A Q. Mics. Pearl, was there one person who was parxt of

% % that group who spent time with George Spahm?

% A Yes.

% Who was that pergon?

27 That was Lynne Fromme.

) +' And can you tell us how often -- strike that.

. |
Y

- @
&
O O

S T CieloDrive.comARCHIVES
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| . shortly aft suat 16th raid,

t

' flearsay.

After Lynme Fromme came to the ranch, how often

was she with George Spahri?

MR. RANAREK: That's irrelevant and immaterial, your
Honor.

THE CCURT: Overruled. You may answer.

A More or less continually.

Q BY MR. MANZELIA: Now, did you know a man by

the name of Frank Retz?

A Yues‘.

Q Now, dizgetipe your attention to sometime

Were you ever presenb at a gonversation betWeen
Mr Spahn and Mrs

oot .A | Yes- :'_ _'.4.
i S e cm—
Q Now,, would you tell us what the subject matter

¢

of the cmversfa‘b‘ion was?

e }?{R KAHAREK., Irrelevant, yotr Horor, immaterial,

*

¥

THE COURT: Sustained. You may ask her what the
conversation was.

Q BY MR. MANZELLA: Who was present besides Mr.
Spahn; Mr. Retz and . ;
Lynne.
Lynne _Frcme?
Yes.
Wag anyone else present, if you recall?
T don't recall.

O > O P O b

Now, where did the conversation take place?
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AL

10
n g
12 5
13 -]

SURY

15

16 |

17

18

19

20
21

22

23

24

25 “‘
%

27

6493

;' [ A. ) YG.S »

| Q Now, at this conversation would you tell us what
1 e
| was saié? T :ﬁ

A In the yard. .

Q When you say "the yard," what portion of the
ranch are you referring to?

A The fromt of the beardwalk.

Q Is that the boardwalk in front of the main
buildings at the ranch?

A Yes,

Q By the way, thosé buildings are no longer there,
is that correct?

A No. That is correct, they are no longer therve.

B Wexe they destroyed in the fire of September,
1570% '*:‘«.g, |

Kl

i

KANAREK. (Obje¢ﬁ, hearsay, improper foundation,
irrelavéﬂt*“imﬁateriais and the prejudicial value outweighs
the probatxve value.

THE GOURT } The obgectmon‘xs overruled. The Court,
however, will tell the jury this, that the testimony regarding ;
these conversations or the conversation between Frank Retz :
and George Spahm is permitted to be received by the Couzrt,
and it is for you to determine from the testimony whether
the conversdiions were held, and the testimony is received
solely for the purpose of establishing not the truth of the
matter uttered in the conversations but whether, in fact,
the conversations were held.

Q  BY MR. MANZELLA: ALl right, would you tell us

CieloDrive.cOmARCHIVES
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\

3-4 1 ‘what vas sald between Mr. Spabn and Mr. Retz?

. o a A Yes. M. Hsﬁpahn said he had a good man here that

| o 3 ~,_‘:,.'he'd like h;r.;—to hire foz‘.‘* a Mtciman And he wauldn 't be

4 | very nmch troubie. !He'" ﬁoald be a good man to have around
s | fie h&d known hiﬁl for so long.

—_— Q Al right. Now, prior to that had Mr. Retz in

. that conversation‘ <« had Mr. Retz said anything about hiring

8 a watchman?

ey

9 MR. KANARER: Same objection, your Honox.
0 | THE COURT: Overruled. |
0o A Yes, he wanted to f£ind 4 good man to pﬁt there.
2 | @  BY MR. MANZELLA: And what else did Mr. Retz say
13 | about hir‘ing. a watchman?
1 A He said that he would take thisg man and hire him.
. 15 . Q Now, wds Lymme Fromme present at this conversa=

16 | tiom?

’ 17 A Yesg.

| 18 THE COURT: That's where I made the admonition clé&r,'

19 the testimony is received solely for the purpose of establigh-

2% | ding, if it does, in your judgment, establish that the conver=-
3a £fls. =2 | sation was held, not to prove the truth of the conversation.

2 '

23

25
26

21 |
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Q BY MR. MANZELLA: WNow, at sometime thereafter
did you have a conversation with Shorty Shea with regard to=- |
with regard to money? '

A Yes.

Q And is this still in August of 19697

A Yes.

Q Would you tell us what that conversation was -=

well, strike that.
Who was present at the conversation?
A Just myself and him.
Q . ‘Yourself and Shorty Shea?

A " . Yes.
;Q,'-' Where did the conversation take place, if you
:recall?
- iél‘ -ff;' Tn the Spahn house
h rc), o And thz_s is on Spahn Ranch, is that correet?
A '} Yga_s..] RRREN
o ALl right. Vould you tell us what that conver-

" Coa U T
gation wag? S

MR:; KANAREX: Hearsay, your Honor; irxéel evant;
immaterial.

MR. MANZELIA: It is offered for the same purpose,
your Honor, state of mind.

THE COURT: In other words, to show == it is not
admitted -- you don't seek to have it admitted to prove the
truth of what was uttered, but simply to establish, if it
does establish in the jury's mind, a state of mind, a state
of mind ~-

" CieloDrive.cOMARCHIVES
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MR. MANZELLA: Of Mr, Shea.

THE CQURT: ~=- 0f Mr. Shea at the timeé the conversation
was uttered?

MR. MANZELLA: Yes, your Honor.

THE COURT: The Court will permit it for that reason
only, ladies and gentlemen. And the Court will admonish
you in that respect. It is to be received for the limited
purpose indicated, if you are to receilve it at all, If you
do, in your judgment, belleve that it does in any wa.y.so
reflect or establish the atate of mind of Mr. Shea.

Q BY MR. MANZELLA: Now, Mrs. Pearl, would you tell
us what was said in the conversation you had with Shorty
Shea on that Qccasién? ‘

A He wanted to borrow some money. And I said, "Gee,|
1 don't know if I can get the money. What do you want it
foxr?'t

And he said, "Well, I got to get my guns out of
hock.”
And I said, "Why don't you wait. Your picture

job will soon be up and you can get the money then.”

Q During that conversation did you have any -- did
you discuss with him the job with Frank Retz?

A Yes. 1 mentioped that the jobm would come up,
he would have that, t«:;o, to get the money.

Q Now, had you seen Donald with a matched set of
revolvers to that time?
é A Yes.

Q Had you ever had them in your possession?

A o

B . .
s - .
.
Gyt -
] - -, - -
. B - -
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3a~3 K Yes
2 o ,Q _ What were the clrcumstances surrounding the guns
3 being in your possession?
4 MR. KANAREK: Irrelevant and immaterial, improper
5 foundation.

’q 6 THE COURT: Sustained.

7 . Q BY MR. MANZELIA: Did Donald ever place the gun
8 in your posgsession? |
9 MR. FKANAREK: JIrxrelevant, immaterial, your Honor,
o | improper foundation.
n - THE COURT: Sustained.
12 | Q BY MR. MANZELLA: Did you -~ did Donald ever talk
13 | to you about the guns -- |
It MR. KANAREK: Irrelevant, inmaterial; yéur‘ Honor,
15 improper foundation as to time.
16 Q -=- this matched set of revolvers.
17 THE COURT: Overruled, you may answer.

. 18 A Yes. | _
1 Q BY MR. MANZELLA: All zight, was this on one
20 cecagion or more than ome occasion?
2 A More than one.
22 Q Was. this over a period of months?

' 25 A Yes.

. % Q Did you see these pguns in Donald's possession?
2% A Yes, ’
2% Q On one occasion or moxe than one occasion?
2 A More than one.

. ’Q . Now, did Donald ever talk to yoﬁ about his feelingg

1%

e P
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3a~4 1 towards the guns?

. 2 MR, KANAREK: Ixrelevant, your Honor, immaterial,-
s | improper foundation.
‘ 4 MR. MANZELLA: Being offered for state of mind.
| 5 THE COURI: The objection iz overruled. It is being
k 6 | recelved again for that limited purpose, and that is if it

7 shows -~ 1if you indeed feel it shows a state of Mr. Shea
8 at the time of the statement.

o Q BY MR. MANZELLA: Did Donald ever talk to you
% | about those feelings towards those gutis?

o A Yes. He saild, "Don't let no one touch them."
12 He said "Put them away for me."
13 Q Wag this prior to the time he went to Las Vegas?
14 A Yes.
.l 5 Q Did he take the guns back when he returned to Los |

16 Angel.e?? '

) 17 - _,A" Yes,

,;18‘- | g Now, during August of 1969, Mrs. Pearl, did you

| ever see any vehicles being driven by Mr. Manson and the other

" members of the family? !

21

“op

A Yes.. |
% aQ, Wefe- !fhey driven on Spahn Ranch?
Sl A Yes.
§ “ o What kind of vehicles were they that were being
25
driven?

. A Buses and vans and small cars.

Py | Q@ Do you know =- are you familiar with a vehicle

called the dune buggy?
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3a~5 1 : ‘}A‘r Yc;s. o
() 2 Q Did you ever see those on the ranch?
3 A Yes.
4 Q And were they being driven by Mr. Manson and
5 memnbers of the Family?
B 6 | - A Yes.
7 Q 4nd did you see where these vehicles were being
8 driven by M¢. Manson and members of the Manson Family?
o | A Yes. .
0 o) And where were they being driven?
n | -A - Aerosgs i:he, road over to the Tverson Ranch, down |
3b £lg. 12| - the road off the property, and down the road to the farmhouse.|
B ' |
14
® -
16
1 1 :,
& 18
19
20
21
22 ‘
23
2 |
" 25‘
2.
7
o . )
i“t b —r e — T
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3b-1 . : 2] When you're referring to the farmhouse, are you
. g referring to the farmhouse on Mr, Retz's property?
| 3'J A Yes, ‘
. 4} Now, afteffﬁﬁe August 16th raid, Mrs, Pearl, did
) 5 you see any weapons ‘on the ranch?
. 6 | gﬁ I don*ﬁ recall after the raid,
7 ' a 1; Now, did you ever see Mre. jI-Ianspn and members of the |

bo-

. Lk IR
R Family carrying: aﬁy weapons? ’

5 A Oh, yes, theirsi They always wore them.

10 Q Now, was this after the August 16th raid?

u Ao Yes, 1, e b

12 | Q Now, what kind of weapona did you see Mr. Manson

13 and the other members of the Family carry?

% | A They, th -- the members all had their bowle knives -
. 15 | ana Mr, Manson had a sword-type thing,
6 Q Now, was this -~
: . MR, KANAREK: I didn't get that last part.
. 18 THE COURT: Would the reporter read it back, please.
19 (Whereupon, the record was read by the reéporter as

20 follows:

2 - 4, They, uh ~~ the members all had their
| bowle knives and Mr, Manson had a sword-type thing.")
t 23 Q BY MR, MANZELLA: Now, the persons who were carrying

94 | knives, were these just the male members of the Family, but

25 | also the female members of the Family?

26 A Also the females, too,
a7 Q Had you seeh the girls and the other members of
.' o8 | the Family carrying these knivesg before the August 16th raid?

CieloDrive.coOmARCHIVES
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A No, ‘

4] They began to carry them after bthe August i6th
rald?

A Yes,

MR, MANZELLA: Your Honor, I have a knife which I would

| 1ike to have marked Peoplets 79 for identiflcation, The
. handle is off the knife, your Honor. It is 1in two separate

pleces,

THE COURT! You}wiSh the handle and the blade marked

1 People's 9?7 b Pt

11

‘MR, MANZELEA: People's 79, yes, your Honor,

THE bOURTv -80 ordered -
!

Laﬁies and genblemen, we'll recesgs now untll 1:30

" rather than 2:00 o'elock, If we start at 1:30 perhaps we

| can cateh up sonme time. I must'anend this arfternoon on some

other matters at- 2‘&0 otéldck i

MR. KANAREK: Your Honor, I had contemplated 1:45
because of a certaln =--

THE COURT: Let's see 1f you can adjust your time, Let's
start at 1:30, Perhaps I can glve you some further time at
about 2:00, and I'11l call several matters, although it won't
take ten minutes for the Court to accomplish thls other work,

MR, KANAREK: I will endeavor, certainly, your Honor, to
accommodate the Court, but this was --

THE COURT: All right, 1:30, then,

MR, KANAREK; Very well,

THE COURT; The Court admonishes you that you ére not to

converse amongst yourseélves, or with anyone else, nor permib

CieloDrive.oonnARCHWE_s
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anyone to converse wlith you on any subject connected with
this matter, nor are you to form or express any opinion on the
matter until 1t is finally submitted to you,

See you at 1:30.

Let!'s see, Mr, Kuczera, could the Jury assemble --
rather than being in the warm hallway, could they assemble in
that 103 room? | |

THE BAILIFF: Yes, sir,
THE COURT: If they éould, It is apparently cool in
there, 1s, 1t not, and you could make some arrangements so that

communications wbuld be available tq them “if you can,
i-«‘ N :

You ére excused until 1530 . ,

(Whereupon, a recess w&s taken at 12: 04 p.u, to

reconvene at 1:30 p.m,,usameidgy.) )
., - o

o

ety
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* LOS ANGELES, CALIFORNTA, MONDAY, SEPTEMBER 13, 1971 1:40 P.M.

- ?}r‘:
‘the witnegs on the stand at the time of the noon recess,

- telling us that affer the Angust 1l6th rald you saw members

- ew W W W

THE COURT: Case of People vs. Manson.
The record may show that the jurors are all
pregent. The jurors and alternates.
MR. MANZELILA: Mrs Pearl.

i RUBY PEARL,

having been previcusly duly sworn, resumed the stand an,d
testifié& further éa followss

td . - N
i
P 1 ‘,.,
- LR

et T DIRECT EXAMINATION (Continued)
'BY MR. MANZELLA: [ | Q

Q Mrs. Pearl, before we took the retess, you were

of the Family begin carrying knilves.
h Would you describe those knives to us, please?
A Yes. They' were what we call Bowie" knives or
Buck knives, and carried in & sgheath.
Q Directing your attention to the exhibit which has
been marked People's 79 for identification.
How would you compare the knives which you saw
to the -~ uh, the Manson Family carrying to that knife?
MR, KANAREK: Irrelévant, immaterial, calling for &

conclusion, no foundation.

THE COURT: Sustained.
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P

MR. MANZELLA: iviay we approach the bench, your Honor?
THE COURT: Yes; you may.
(Whereupon, the followiné proceedings were
had atuthe bench among Court and counsel, outside
the hearing of the jury:)
. MANZELIA: Your Hono;:, we 're offering this to ==

Mrs. Pearl foun& this knife at the ranch and this knife was

similar to the same kind of knives that the membexrs of the

Family were carrying. And they began carrying these knives

at the August 16th raid. And I believe the evidence will show
that Shea was killed ~-

: THE COURT: Is it a peculiar kind of knife or what?
, y MR MANZELLA: No, it is not, your Honor.

Shea was killed by stabbing. And I believe the

ev:Ldence ?,.,.. th:f.s evidenqe ‘is relevant on that point.
B KANAREK- " it is so prejudi¢ial compared to any
probétiv,e Vgiue There are millions and millions ~~

THE COURT. Just a minute.

. MB..- KA&AREK' Ye.-s,. your Honor.

MR. MANZELLA: Her testimony is that they began carxrying
knives up to the August 16th raid and this knife is the kind
of knife that the members of the Family began to cdrry.

THE GOURT: T understand. It is & rather common kind
of knife. I don't see its comnection, really. I don't
think that it would be admissible.

MR, MANZELLA: All right.

THE. COURT: Unless she can describe the different
kinds of knives they carried, if you wish to. But without
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-~

there being some connection with this particular knife, I
(;aq "t See that it would be material.

1
N 4

,jm{ szLIA- You don't fee1 this knife would be admissible

; eVen for il“{.ug;ra:tiye purposes, even if she says these were
"the descr;i.pti’o; of the knives they were carrying, they were
carrying :these Imives?

'l‘HE G(IJRT* You anticipate that she will so {identify
thls parti'.cular Enife?

MR. MANZELIA: Yes, your Honor.

MR, KANAREK: But it ieg prejudicial, your Honor.

THE COURT: Well, sometimes ~=

MR. KANAREK: But the polnt is to ==

THE COURT: ~- relevant evidence ig prejudicial.

MR. RANARER: Well, by prejudicial I méan the probative |
value 18 far outweighed by just bringing an Instrument in this
courtroom, a knife, and just having her testify about it.
These people =~ Mr. Manson is notf sdddled with every human
being that lived at this ranch. There is no conspiracy
alleged even as to people ==

THE CQURT: You may proceed, then, if you wish, 1f
it is your representation that she will recognize this knife
ag the style and type of knife that wasg carried.

MR. MANZELLA: Yes, ydur Honor.

MR. KAMAREK: T don't see how that --

THE COURT; But how is it relevant to what you intend
to show thereafter?

MR, MANZELIA: The relevancy ig that this -- the members
and Fanily be,gann carrying knives --
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| THE COURT: What is the relevance --
@ 2 MR. MANZELLA: -~ after August 16th and Shea was
3 killed by kuives. He was killed by members of the Family,
4 Mr. Manson and Mr. Grogan and Mr. Davis. ’

5 THE COURT: Well, I'll sustain the objection.

> 6 (Whereupon, the following proceedings were had
7 in open court within the presence and hearing of the
8 jury:)
5 Q  BY MR. MANZELLA: ALl 'right, Mrs, Pearl, would

10 | you describe the knives which the members of the Family began
1 carryingfafter the Augugt 16th raid?

12 o H& KANAREK,. Irrelevant, Immaterial, ambiguous,
B ‘unless it is -- )
\ el hm COUR‘E.A | Sustained
¢ o q BY MR, MANZELLA; Now, Mrs. Pearl, directing your |

16 attentioxix-agains .jusi:_for one or two questions, back to the

. negatives Wha'.ch I showed you this morning. The ones which

> B you téstiﬁiad you “{oétied to Donald Shea in Jume of 1969.
L THE GOURT: ' She testified she gave them to him.
20 MR. MANZELLA: Yes, your Honor.
2 Q BY MR. MANZELLA: When you gave the negatives to
2 Shorty Shea in Jume of 1969, did you say anything to him

) % | about those negdatives?

3d fls. A Yes.

25

26

27
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3d-1 o Q And what did you say to him?
. : 'MR. KANAREK: Hearsay, irrelevant, immaterial, improper.

MR, MANZELLA: Offered for state of mind,

MR, KANAREK: Improper foundation,

THE COURT: The objection is overruled. It 1s gdmitted, -
- ladles and gentlemen, for the sole purpose of establishing,

if it does establish, Mr. Shea's stabe of mind with respect to
The negatives,

THE WITNESS: Yes, I told him to be sure to give them
w0 | Pback. Don't let anything happen to them, And, also, make me
1_1 a copy of them,

. Q@  BY MR. MANZELLA: Now, did Shorty say anything to
i | you when you said that to him?

u A Oh ~-
. 15 | MR. KANAREK: Irrelevent, immaterial, hearsay, no
s | foundation,
* 17 THE COURT: ObJectlon is overruled,
. 18 " THE WITNESS: Yes, he sald ne would take gcod care of

19 them and give them back,

20 | (2] BY MR. MANZELLA: Did he ever glve them back to you?
a | A No,
2 MR, KANAREK: Irrelevant, immaterilasl, calling for a

* 23 concluslion, your Honor,

. P :'_ THE COURT: The objection 1s overruled, You may answer,
5 | THE WITNESS: No.
2% Q BY MR, MA’N'ZlELI;A: All right, Mrs, Pearl, do you

27 recall the last timeé:that you saw Donald Shorty Shea?

. 28 i A’ : Yesy { ‘

e
7 Poa T
| A N T &

_ Cey e ot .
c - CieloDrive.COmARCHIVES



10

11

13

14

16

17

18

19

2 |

21
22
23

24

.25

26 -

27

6508

Do you recall -what month it was?
Last part of August, '69.
Where were you when you last saw Donald?

In the yard, by the boardwalk,

o Fr P pF P

This 1s the yard of Spahn Raneh in front of the
main bulldings?

A Yes,

& Approximately what time was 1t?

& it was 11:00 o'clock in the evenlng.

Q@  Where were you going at that time?

A I was going home,

Q How were you traveling home?

A I had a small black Rambler.

Q Now, would you tell us what happened on that

oceasion when you last saw Shorty?

MR, KANAREK: Object, your Honor, to the essay, It 18 -~
uh -- the guestion is ambiguous,

THE COURT: Overruled, You may answer,

THE WITNESS: Yes, I went and got in my car to go home
and Shorty stepped up to the car, started talking to me, And
he said, uh -~ L

Q BY MR._@A%Z%@iA: May I interrupt you for just a
moment¥ :7j. =;i - '
A ;Yeis:'.' _ .-
& Aboit 1= stz-ike thiat, U IS
Was this affter the August thh raid?
A Yes, ’f‘-"f v ;’,-4
Q About how much time after.the August 16th raid?
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A Oh, 2 couple of weeks or 80,
_ So we're talking about the latter part of Kugust,
19697 |
A Yes,
Q Now, when Donald came over to your car, did you have

a conversation with him?

A Yes,
Q Did he ask you anything?
A Yes,
R What did he ask you?
A He asked 1if he could come home and stay at my house..
& Did you say anything in reply fo that?

A Yes, I sald, well, you could -- there's a place in
the shed there to stay. My house 1s so small, And I had the
little dogs ln my house, And I said, "You're welcome to stay

in the shed.," . 5&;
Q Did Ronald sey anybhing in reply to that?
;‘&J. ﬁé%.’ He said it was rather cold in fhere, He

didn'b bhink he would _

Q Did you nigke - any other sugbestions about where he

i

could stay? C

A Yes. I'sald, "Why don't you go over to the Fountain
of the World?". '

. it
LT
: B $

- i

q What is the Fountain of the World?

A That is a2 religious cult that takes in people that
doesn't have & place to sleep,

Q How far ls that from the Spahn Ranch?

A And it is only three mlles west of the ranch,

Cie_IoDrive.oommc3H|VEs
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Q is that in Siml Valley?
A Simi Valley, yean,
Q Wwhen you suld that, did Donald make any reply?
| A He sald, "Well, I don't know, I guess I'll stay
here,”
A} Now, had you, during the years, 15 or so you had

known iir, Shea, had you had an opportunity to observe his
demeanor or behavior?

A " Yes,

Q A11 right., D4 you cobserve his demeanor and
behavior during this conversation?

A Yés. He was more nervous -- never was nervous

about wondering where he was going to stay before,

“Q Had you ever scen him like that before?
A No.
Q Now, after you had the conversation with Shorty,

what did you do?
A I took off slowly,

Q in_your;cg??
A Yes,. !

%

L

iQ"i "When yod say you toock off, did you drive in a
partiéula?'dirgqﬁion?f

' F S

A Yes, towards the exit of

s
L]

‘the ranch there,

Is that bowards Santa Susana Pass Road?
EEE R

.!,'
Yes, e

A

Now, as you were drilving out, did anything happen?

Yes,

L = 2 P P

What was that?
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A A car sped in across the driveway and parked real
suddenly, And, uh~~
] Now, when you sald it sped in, are you referping to
the fact that it sped in to the Spahn Ranch yard?
A Yes,
Q Thatis the same yard you were pulling out of,-
correct?
A Yes,
I
X
:; isa-;f.a
poo
i 1" ?"b ;i {:l 5 "J j’:‘ itv
s .;‘. ey ‘f"‘ 4 ; L
£
i ‘r;’rif' '?,
i Ve '
oo e
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A Behind the telephone pole,

Q And where is that in relation -

A That was 1nwthe very center of ‘the yard.-

& And where were you at the tvime the car stopped?

A f“‘ Against the haystack, to the extreme right,

) ; 'About-how far frcm the car Wera you?

A Gh, qpite a ways ffom tha£ car- “boul -~ ok, 30 feet),
4o -~ 30, 40 feet, e i ,;;:

Q And aig you cont;nue £&' Took at the car when it

| stopped, after it 5?°pp?d?;"fg, .fl ’z%‘
A Yes. ! |

A I saw the.male members of the Family get out and .
in s hurryE start down towards the boardwalk
Q And where was Shorty at that time?
PP ——
A He had jus¥® reached about to the boardwalk,
M — T T T i T
Q Now, did you see —- can.you identify any of the
AR
beople who pof out .
A Yes.
R
Q Would you give us thelr names, pleasé?
A R il i
A Steve Grogan, Tex Wabson, Chariile Manson, and

~ approached the boardwalk?

q And where did the car stop, in relation to, say,
fhe boardwalk?

q And what, 1f anything, did you see?
M

Bruce Davis,
m

Q Yow, did you continue ta wateh them as thex

L Yes, I -
am—— «
Q And what did you see?

T T T PR
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Spread oub*,as they reached the béaxdualk
W#W'—m

q And where-waa Donald -~ where was Shorty at that
R T - o e -
time? et
————
A He was just on the edgeé of the boardwalk, in the
SRR T i -~ B
middlie,
———
Q He was In the mlddle of this group =«-
S £ S e S ST I ST T —T=m
A Of the group.
Q -~ 0f men?
=
& Yewm.,
w
Q Now, when you last sav the men you've named, werse.
they stlll approaching Shorty?
e T T iy s P e
A Yes,
p——— )
Q And how far were they from Shorty when you last

saw them?
m———T T

A

Q

I - O A =

Q

—Y7 mr — R ™ SR

Just as I was golng out of sight they were ahout

L e e

TV pad

flive feet from him.

Now, did you ever see or hear from Shorty after that

T ———

e o

No,

-- after thatnight?
R———

No.
m—

Did you return Yo the ranch the next day?

Yes,

"And did you return to the ranch dally therearfter?

Yes,

Row, the nekxt day when you returned to the ranch,

did you see Mr, Manson at the raneh?

s
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A I don't recall. Yes, I think I saw them for =—- .
Q Did you see Mr, Davis at the ranch? \
A An hour_éétéé, yes,

& |, Did you see Mr, Grogan at the ranch?

T

Q" 'No§§?§dmg g;me~th?réa;tér;fdi§PMr. Manson and the

rest of the Family move from the ranch? Hove from Spahn

Apmmtsurm— . . a
i Ranch? ' ,'7‘. ' " ‘{ 1 “
— BV S
A Yes, - !
Ry L . )
Q Approiimately How.long after you last saw Shorty
h;”f - _ -
alive?

"~ MR, KANAREK: Well, Just a moment, I will object to the
word "alive,™ your Honor, and ask that -- that Hr. Manzella
be requested not to -

THE COURT: I'm sorry. I didn't hear the gquestion,
Would you read it? ‘

(Whereupon, the record was read by the reporter as
follows: | | |
| tQ Approximately how long after you last

saw Shorty alive?")

MR, KANAREK: It's assumlng facts not in evidence, your
Honoér, ’

THE COURT: You may rephrase your gquestion,

Q BY MR, MANZELLA: You said that Mr, Manson and most |
of the Family moved from the ranch sometime after the last time
you saw Shorty. '

How long after the last time you saw Shorty did

Mr. Manson and most of the other Family members move from the

CieloDrive.cOmARCHIVES -
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ranch?
A Very shortly., Probably the next day.
Q Now,ldxdj}m during the month of Augusb, 1969, ddd -
Shorty. éve? #éii’éou that he was leaving town or the State of
califéfﬁialgfrm?ggngiyi

' Loty

i .‘ - . - 4 r N

> * [ * cr . " 1 -

! . ¥ PR,

Ha NQ. ‘:‘ \ - . i o i -
— - .

MR. KANAREK: Objection, yogr-Honor‘ Leading and
suggestive, And tﬁgﬁd&ebt&oﬁ ié\compound as to form,

THE COURT' 'The answer may remain in the record.

Thefﬁﬁjéctiéhtfs overruled.

MR, MANZELLA: Your Honor, I have here a series of
photographs, color photographs, that I would like %o have
merked People's 80-A through H,

°  THE COURT: So ordered, .

Q BY MR, MANZELLA: Mrs, Pearl, directing your
attention to the seérles of photographs which have been marked
People's §0-A through ~H for identification, directing your
attention to the first photograph, People's 80-A, can you te:u.j'
us what 1s shown in that photograph? -

4  The western street, the telephoﬂe'pole, the entrance

from the street,
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Q And is this the front yard of Spahn Ranch?

A That's the -~ the hack yard of Spahn Rench.
The house is way up here (indicating); that goes to the fromt.
That's the back entrance. )

Q The buildings that we see in the center of the

. photograph, what are those buildings?

A That's the western street.

Q And the walkway in front of those buildings, is
that what you refer to gs the boardwalk?

| A Yes.

Q Directing your attention to the photograph marked
People's 31-B for identification, do you recognize what is
shown in that photograph?

A Yes.

Q Would you tell ug what that 1s?

A That's the end building, which is the storeroom.

Q And is that one of the buildings that fronts om
the beardwalk? |

A Yes.

-] All right. Directing your attention to the
pho‘tdg’xaph‘ marked People's 31-C for identification, do you

: i::?.cr)gnize what is shown in that photograph?

A Yes. ,
‘7 '3 AlLaxight. Would you tell us what that is?
A That shows the center area of the boardwalk,.

-apph:qa,ching‘_ from:the street, a little farthex west.
Q. ‘z All right. And -=-
. b e e )
A From the entrance.

-
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'{
**':eferr:lng to are Mr. Manson, Mr. Grogan, and Mr. Davis?

.
- s
-

Q And the yard shown in front of those buildings,
ig that the -~ the yard where your car was parked, where you
had the conversation with Shorty?

A Yes.

Q All right. Now, there are certain markings on
this photograph, People's 80-C for identification. Did you
place those markingg on there in anothex proceedingf

A Yes.

Q And would you tell ug what those markings
represent, please? ‘

A That's where the Manson's men approached, past
the telephone pole, ==

MR, KANAREK: Well -~

THE WITNESS: =-- and started towards the boardwalk.

MR. KANAREK: I will object to that, and ask that that
be stricken, that "Manson's men," that conclusion.

THE WITNESS: And his men.

MR. KANAREK: Or "and his."

| THE COURT: ALL right. The description, "Manson and
his ixle‘aig%" ig siricken. You -~ those words are stricken.
", ‘ 'Q BY MR. MANZELLA; Now, the people that you are

A Yesd i
Q' ° Aud ;we::e; there any other men there? With Mr,
Manson‘.; Mr. Qg@gﬁn and Mr. Davis at that time, that got out

of the car? o
- - No. -
Q That you recall?
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4a-3 1 A Well, that's about all.
. 2 i1t g - ALl right. Now, there are some X's on the
3 | photograph, What do those X's represent?

N -

4 | A Where they moved. They werée walking.

5 Q Now, there's a -= thexe are two sets .of initials,
= - 6 "S8," What does that stand for?

7] A {No response.)

8 Q Does that stand for "Shorty Shea"?

9 A Yes.

w0 | Q All right. Now, the set near the telephone pole,

u what does that represent?

12 A Where they walked, right heve (indicating).

13 Does that represent where Shorty was standing?

Q
14 A Where Donald was walking, ves.
Q

. B And the set that's closer to the boardwalk, does

16 that represent another later position of Shorty --

o A Yes.
- 18 : Q -- asg he was walking towards the boardwalk?

9 A Yes.

2 R Now, the telephone pole about which you are

2 | referring is one with sort of a red CAUTION sign on it?

22 A Yes.

Q Now, where was Donald -~ where was Shorty when

& # you last saw him?

% A Heading right toward the storeroom (indicating).
% Q All right. And he was approximately where this
‘ # second set of initials "§8" -~

% A Yes.

' . CieloDrive.cOmMARCHIVES
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o Y And those are the ones that are closest to the
- boardwalk 1s that right?

" frarked Pecple s 80-D for identification, do you recognize

10 H

Q -~ are in the photograph?
A Yes.

A Yes, right,
o, ‘Now, directing your attention to the photograph

what is, shom in that photograph?
i -1:

A YGS 4

"l-! o
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] And what 1s that?

A  That's the front end of the bulldings, of the
boardwalk,
Q And the area where you last saw Shorty and Mr,

lanson and the other men you've mentloned, is that to the left |

or the right of the storeroom?

A To the left,

Q As you are looking at -- )

A Yes,

Q All right. Directing your abttention to'the

photograph marked People's 80-E for identification, do you
recognize what 1s shown in that photograph?

A Yes,
Q What is that?
A That's the front end, agaln, from a different

angle, And the center of the street there,
Q Now, directing your attention to the photograph
marked People’s 80-F for identification, do you recognize

what 1s shown in that photograph?

A Yes,
Q And what 1s that?
A, That's the %rqa between the Spahn Ranch house and

/

the boardwalk sect#on,"
% B | :‘1 '

o X
§; . Now, the boardwalk section is to the left as you
A B :

are looking at the photograph? ! &'
ﬁ? Yes, ’%. T SERCE B A
] And the Spahn,ga?pg‘gouSQ 1s to the right?
L Yes.

ES B
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G All right. Could you peint that building out,
please? ’
A ‘Yes, right here (indicating),

THE, COURT: Indicating the building to the right of the
picture, '

THE WITNESS: To the right,

Q  BY MR, MANZELLA: And that's a bullding that's
marked with an X on the photograph?

| A, Yes, '

q A1l right, Directing your attention to the
photograph marked Peoplet!s 80-@ for identificatlon, do you
recognize what is-shown in that photograph?

A Yes., '

& And is that a different view of the same area about j

which you have been testifylng?

X

A Yes, .
$

A All right.‘ Directing your attention to the
photograph markeﬂ People's 80-H for identification, do you
recOgnize:what is shown in- that phot0graph?

PN

A " Yes,' Alii.}*.=i? . ? CogTeh

Q And what 1s fm»do yoF know the name of the road
shown in the Ioregrouhﬁ? BRE ’5.-:

A Yes, That!a Santa Susanna ?ass.

& And ig that the road you were approaching from the

~- when yod drove out that night?
A Yes,
THE COURT: We'll take a short recess at this ﬁime,

ladies and gentlemen., The Court must call several other
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matters,
| You may step down, =
THE WITNESS: All right.
THE COURT: -~ Mrs. Pearl, And be back in ten minutes,
if you would, please,

You are admonished that, during the recess, you are |
not to converse smongst yourselves nor with anyone else, nor
permit anyone to converse with you on any subject connected
with this matter, nor are you to form or express any opinion
on fthe matter untlil it 1s finally submitted %o you.

{Short recess,)
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hesl THE COURT: Of£f the record.
2 (I*Ihereupoq certain remarks were addressed to
’ 3 | the ju:éy and the courtroom at large by the Court,
) 4 which were not reported.) | ,
. 5 THE COURT: On the reco‘r&, the record will show that the |
s 6 | jurors and alternates are present. ’
7 Mr. Kanarek =~
8 _ MR KANAREK: Yes.
o | ' iHE COURT: -- for the defendant, =~
P | MR. KANAREK: Your Honor, may we approdch the bench,
I VI please? e s
12 o THE COUR’I‘*’ -~ 'aild*Mr. Manzella. Yes, Mr. Kanarek.
18 4 ‘:**f .. (Whereupon, the following proceedings were had
¥ at t‘he Eench among Gourt and counsel, ou.tside the

5 | T .- hearihp c}ffthe.jury:)
oL MR. KAWAREK: Your Hgno:r:, 1 have been trying to locate
7 | g witness; one Marian Binder, which 1s -~ who is a véry
8 | jmportant witness.
19 The prosecution, in the form of Mr. Whiteley and
2 | Mr, Manzella, have indicated to me -~ I ~~ I have told them I
2t need her phone number, I need her address; and they have
2 | refused to cooperate with me.
: B The point is, under People vs. Kiihoa, I have
2 reagon to believe -- because her testimony is favorable to
% Mr. Manson =-- I have reason to believe she is being secreted
% | by Mr. Manzella. |

“ They know where she is. They brought her husband

Z | here. They could bring her hexe. And her testimomy is very
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.. be-2 1 important. |
. 2 ' And I allege a suppression of evidence under
8 Brady vs. Maryland and its progeny, as well as People vs.
¢ 1 Riihoa, as a violation of due process, under the l4th
5 Amendment;
* f--'ﬁ, o i THE GOURI: Mr. Manzella? ,
" i s MR, MANZELLA: ‘ Yeah., I don'ii know where she is. I'1ll
5 ask, Jy invegé:ﬁiga:tot*i:fo?her address, and I will give it to
> | Mr. Kenavek, if he's got it.
Do MY, KANARER Well --
Wl MR MNZELLA: I don't know if he has it. I don't know

12

L4

where she is. |
THE COURT: See what you can find.
MR, KANAREK: Well, during --
THE COURT; Let's proceed with the trial, We can take

13

14
o .

“ | thig up at the conclusion of the day's business.

" MR. KANAREK: It's very important, your Honot.

® (Whereupon, the following proceedings were had
» in open court, within the presence and hearing of the

20
juzy:)

* THE COURT: Mr. Manzells, you may proceed.

22

RUBY PEARL,
24 ) .
v having been previously duly sworn, resumed the stand and

testified further as follows:
%

7 | .
PS | DIRECT EXAMINATION (Continued)

28
BY MR. MANZELLA:
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he-3 1 Q Mrs. Pearl, directing your attention to the
‘ 2 photograph marked People's 80-G for identification, do you
3 recognize what is shown in that photbgraph?
4 A Yes,
: 5 Q All right. And I neglected to ask you: 1Is Mr.
6 Spahn's -~ was Mr. Spahn's house shown in this photograph?
. A Yes, sir.
8 | Q Would you point it out, please?
o | A (Indicating.)
o | Q@  AIl right. And is that the house in the fore-
u ground, and to the right as you look at the photograph?
12 A Yes.
13 MR. MANZELLA: Your Honor, when I wasg referring and

_ ¥ |  ghowing Mrs. Pearl the photographs in People's 80 for
. 15 identification, I believe I referred to some of them as
6 | People's 31.

O I just wanted to make it clear that I was
e ¥ 1 referring to People's 80 for identification.
. ¥l © THE COURT: I dida't catch the slip, if you did. The

N ‘re;:ord' should show, however, that you did, during all of

2 your questions, mean to refer to the group of photographs

2 heretofore marked for identification as 80.

v, MR, MANZELLA: Thank you, your Honor.
2 ’

: Q Mrs. Pearl, sometime after the last time that

® you saw Shorty Skea, in late August of 1969, did y&u have

2 .
a conversation with Mr. Manson, somevhere in downtown

21

., . Los Angeles?
4d fls. A Yes. I went to see him at his cell.
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#G.-1 1 Q And in what month was this?
. 2 A November or December, |
3 Q Of 19697
4 A, 1969,
3 5 Q And do you recall which jall you went to?
o 6 A The new jall. ‘
7 q And di‘d you see Mr, Manson when you went to the JallR
8 A Yes.
9 Q Did you have & conversation wilth Mr, Manson?
0 | A Yes.
w | Q A1l right. Who was present .af that conversation?
12 A My girl friend, Mrz, Quant,
13 Q And you and Mr, islanson'{
) 14 A Tes, L
. 15 ] Was anyofxe-, else there?
16 | , Ar oMo, 'E-‘;:, ‘
? w | MR, ;CANA"REK: " Your Honor, I will object on the grounds
" 18 | of no ihOWipj:g -Lof“,'s;ng’_'goi::"glq.s ;‘delit;i:i; aild -
19 | THE COURT: The objec’;iori is 0vefr&led.
20. | MR, KANAREK: _I‘:__"-.-f-gva'ngl?n‘ theé, grounds that it's not
21 ¢ pelevant or ma.teriél ;;héarsay ; and no foundation.
22 ,  THE OOURT:? ‘The objiaét'ir.;h 18 l'o'verruled. |
? 23 Q BY MR, MANZELLA: All right, Mrs, Pearl, would you
) 2 tell us what the conversation was that you had with Mr. Mahson?
% ' I&R. KANAREK: Same objection, on the grounds of
% |- irrelevance, immaterial, hearsay; no showing of any corpus
2 delicti, as to either -~ a3 to any of the counts of the

' Indlctment,
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Ko foundation, your Honor,
THE COUBT: The,olijectlon 1s overruled,
. . However;  the Court would -

‘MR; ﬁﬁﬁiEﬁZA: Would jyou like me to approach the bench,
your Homdre [l i WL

THE COURT: Yes.

(Whereupﬁﬁi,thg Qoilowing proceedings vere had
at the bench among Courtuand.douﬁsel, oubside the hearing of
the jury:) RN 312' SR

MR, FNANZELLA: Your Honor, her testimony would be that
she asked Mr, Manson where Shorty was buried, and she told
him she wanted to se¢ that he got a proper burial;

That Mr., Manson looked at the ground and said -~
and sald, “Ask the Black Panthers,"

And she then said to him, "You know tha% there
haven't been any Panthers out at Spahn Ranch,”

Vie are offering the testimony to show a false -
as a false exculpatory statement on the part of Mr, Manson,
showing a knowleége of Mr, Shea's death; and also going to
the degree of the crime, in that he was attempting to shift
the blame for the killing of Shea,

THE COURT: Well, the Court would permit it to come in,
However, it -- it méy all be stricken, 1f the Court i1s not
satisfied at the concluslon of your case that there is a cor-
pus delieti with respect to Shea,

MR, KANARBK: Well, 1t's our belief --

MR, MANZELLA: Yes, your Honor,

MR, KANAREK: -~ it’'s not an admission; it's a -~ it is

CieloDrive.cOmARCHIVES
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[

N0 ver R
| THE COQURT: Well, it constitutes a type of admission,
for him to say that. |

MR. MANZELLA: He sald, "Ask the Black Panthers."

‘ THE COURT: '"Ask the Black Panthers."

It depends on how tﬁe Jury views 1it,

MR, EKANAREK: It's!very prejudicial, This jury, I
beldeve, has éeven-or eight black people on iy, and I don't
believe that any kind of a striking or any kind of an
admonishment is going to suffice,

As I say, there are seven or eight black people on :
the jury, and it's our belief that -~ our information is that
this so-called statement ls absolubely ilrrelevant andg immaﬁeria
in any event. It's hearsay. There's no foundation for it,

There can't be -- there has to be a showlng -- 1t
can be done at a later time, in that —- there is no showing of
any corpus delicti, as to either lir., Hinman -~ pardon me; I'm
sorry -~ #s to Mr, Shea,

And purportedly, this is -~ this 1s going in on
Shea, on the Sheéa matter; and also on the —-

THE COURT: VYes, It would come in on the Shea matter,

MR, MANZELLA: Your Honor, if I-might be heard briefly
on that point? The case with regard tc Shea is circumstantial, |
as we've already made clear. We have no eye witnesses, so

that the admonition at a later ttime would be an effective way

of handling 1%,

Because, L1f the Court found at a later time -- if

the Court found there was no corpus, the Court would have to

)

L

e

CieloDrive.comARCHIVES.



w

11
2
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26

27

28

6529

strike all the statements, and we would have mno statements
anyway.

So the jury would have no case to decide in any
event, at that late time.

<, ' "CieloDrive.cOmMARCHIVES
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glass.
20

L}

cout in the big room at the New County Jail?

THE COURT: That's correct. However, I think that
you should establish your foundational facts, Mr. Manzella,
more speclfically than you have.

MR, MANZELLA: With regard to the time and who was
pregent and so forth?

THE COURT: Time and place, who was present and so
forth.

MR. MANZEiLA: All right, your Honox.

(Whereupon, the following proceedings were had
in opeﬁ court, within the presence and hearing of the
Jurys:)

Q "BY MR. MANZELLA: Mrs. Pearl, where did vou have
this conversation with Mr. Manson?

A Where they took us into the cell.

Q And was this in the visitors’ room of the New
County Jail?

A Yes.

Q And was anyone present besides Mrs. Quant,
yourself and Mr. Manson?

A No. I suppase there were some guatds back
(indicating) but they weren't listening.

Q “pid you talk in a little room, ox did you talk

A 1t was a little pldce where you talk through a
‘ ff {'Q . qu, yau,ve already said that it occuzred in
November'nr December of 1969. Can you be apy more specific

with»xegard:tQ'when the ¢onversation cccurred?

CieloDrive.coOmARCHIVES
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be~2 . {4 A Lf séems'like it was December, or more towards
.' 5 December, _ |
s | Q In relation, say, to Chrigtwmas of December of
s 1969, can you tell us whether it was -- does that help you
! 5 recall any more gpecifieally what time it was?
. . A No, I can't really recall.
1 Q How about with regaxd to, say, Thanksgiving, in
s | November of 196387 Can you place the conversation in relation
9 to Thanksgiving at all?
10 A No, I just can't tell just whemn it was.
n i Q All right. Would you tell us what the conversa-
12 tion was that you had with Mr. Manson?
13 KANAREK' Oﬁject on ‘the ground of no foundation,
14 | your Honor; irrelevant, immaterial; the prejudicial maitter
. 15 outwelighs the probative value. Hedrsay.
16 THE COURT: The objection's overruled.
* 17 THE WITNESS: Yes. I told him he looked like he lost
. 18 | weight , and he looked drav:rn and real ba_jm___ | ‘
19 ' And then I asked him & guestion,
20 Q BY MR. MANZELLA: Et dJ‘:f'._d_ you ask him?
21 A I asked him to tell me where he buried Sho:r:ty
R —— e
22 MR. KANAREK: 1I'll ask that that be stricken, your
* 23 | Honor, on the grounds of hearsay; assuming facts not in
. % | evidence; no corpus delicti; irrelevant and immaterial; no
“ % | foundation.
26 THE COURT: The objection is overruled.
2 9 BY MR, MANZELLA: Did Mr. Manson reply to your
. 28 quesi:ipn? “

R A _ CieloDrive.comARCHIVES
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A Yes, he replied
Q What did he say?

m
MR. KANAREK: The same objections, your Honor.
THE COURT: Overruled.

THE WITNESS: He said, "Ask the Black Panthers.!

Q  BY M. m
A Yes.

Q What did you gay?

A I said, "You know there mever was any Black

Panthers up there."
THE COURT: Was there any reply to that?
THE WITNESS: No.
THE COURT: The statement of the witness, the lagt ==
to the last question and answer is stricken.
MR. RKANAREK: Then may I approach the bench, your
Honox?
MR. MANZELLA: I'm sorry. On which question and
angwer?
THE COURT: The witness' last statement.
MR. XANAREK: IfIay we approach the bench?
THE COURT: No, you may not.
MR. KANARER: Pardon? I didn't heaxn.
THE CGOURT: Very well. You may.
i (Whereupon, the following proceedings were
had at the bench among Court and counsel, outside
the hearing of the jury:) |
. ; s, KANAREKY 1 agk your “Honor to request the jury not

to consider it for any. purpose; but in view of the fact that

CieloDrive.comARCHIVES
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be~ty . there are seven ox eight black people on the jury, a mere

. 2 ’éénmishmemt, not sufficing, I ask for a mistrial, |
' 3 - THE COURT: Well, the Court finds that the statement is
. prohative. ﬁze Court f£inds that the prejudicial value iz =--
: . ;.“strike that.} E . L
N . 1 SRR ’,I'he prejudicial quality is -~
. 2 MR MANZELLA: The probative value antweigha the preju-

g |- dicial e:fffet’;&t?,

R THE COURT: No. Excuse me. The prejudicial quality
1‘; -of the testimony is questionable., I don 't kuow 'what |

u imferences you are drawing in finding that it's too preju-
1 dicial, Mr. Kanarek.

13 But I don't see that it ig excessively prejudicial.]
w | It's & statement, the purport of which, the meaning of which
. 15 the jury alone can decide. '
16 It ean be certainly said that, from the People's
2 w | viewpoint, 1t constitutes a type of an admission.
. 18 1 MR. RKANAREK: Well, your Honor; I don't see how that
o 19 | could possibly ~- ‘
w0 | THE couﬁ'.r: But the Court finds that its probative
a1 | value outweighs it}s prejudicial effect.
2 However, as to this last statement; do you wish ==
3 n | that she made; that there were no == "And T said, 'You kmow
22 | there were no Black Panthers in the area,' I have stricken
’ 5 | that. ‘
26 Do you want me ~-
. 2 | MR. KANAREK: I would dsk your Honor to ask the juxy

2 | mnot to congider it for any purpode. And meré admonishment not
4¢ £1s. | sufficing, I ask for a mistrial.

CieloDrive.coOmARCHIVES



. 6534

-1 1] : , e It'mmy 'Qelie;f" t@aﬁ you cant‘c unring that hell
@ o | ' THE GOURT; “fne Gowrt will" pubbner instruct the Jury in .
s | that regard: :f, f,"‘ Cchy |
4 MR, KANAREK: May I' ﬁave a ruling on the request ;f'or a
) 5 mistrial? IR S
& 6 : THE; COURT: The request for mistr;l.al is deniled, |
7| MR. KANAREK: Thank you, your Honor, |
8 (Whereupon, the following proceedings were haci in
o | open court, within the presence and hearing of the ,Jury:)' '
o | THE COURT: Miss Pearl's response to Ir, Manson, the
11 |- response to Mr, Mansont's statement in ¥his conversation, which |
12 | he has been descri’bipg on the witness stand, the Court has
13§ stricken, |
‘ B . The Court instruets you, once again, that you are
. 1 | to treat such matters as if they had not been uttered; you are:;
6 | to disregard the statement, in other words, completely;
; © 1 | that is, the witness! last remax'lc, in response to Mr, Manson's |
N 18 statement ’ ’
w0 | M1 right, Go ahead,
n MR, MANZELLA: ALl right., Thank you, Mrs. Pearl,
21 = ' . - "tt_;_é.vg no Ifurt{ber questions, your Honor,
22 | ‘I'H‘E. COURT; Mr: Kanarek? ‘
* 23 MR, KgNAREK: Thank you, your Hohor,
N % | . |
% | ' CROSS-EXAMINATION
%6 | BY MR, KANAREK: ‘ |
_ 27 Q Mrs - do you prefer to be called Mrs. Pearl, or
. 28 Pearli? How do you prefer £o be called? |
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‘A ~Yes, They call -< they all call me IMrs., Pearl,
Q Mrs. Pearl, you prefer to be called?

A Yes, please, |

& Mrs. Pearl, when you first met Mr, Shea, that was

in what yegr?

A, Well, it was 50 long ago, it's hard to say what

year, 15 years ago,

& Yiould you give us your best estimate about when 1t ‘

was?
A Well, ten years age would be '60, and -~ '55,
something like that,

Q And when you first met Mr, Sheéa, had you yet met a |

wife of his -- or, a purported wife of his, called Sandy?
A No, he hadn't married her yet,.

Q And would you %tell us the time when you first met

8 person that you knew as Sandy?

A Sandy'used to work for us at Corriganville; and

80 dld Shortsy.

Q& And can you glve us about the year when you first
met Sandy? o T

L Wo. I cants tell when that wasiTT

Q _ Did you meet Sanéy after you met Mr Shea? - _

A Oh, yes, -
’1”ﬂ§ - And At was after 19552

T vy

A I'm not Bure of the year, sir. et

b s e : e

-.-c-—-"----- R

Q Well, it was after 1955 ohat you ‘f:trsz et Sandy?

A, Oh, it.had to be after,
Q. Righﬁ? '

! ‘,?r

g e M
-

VLS e R TR
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A Yes, .

) And can you glve us an estimate of how many years
it-wgs after 1955 that you first met Sandy?

A Well, we were always working, and 1t was in a --
in the midst of golng back and forth to work; and Shorty was
going back and forth with us, and met Sandy over there at
Corriganville; the same time I 4id,.

Probably a few years oriso afterwards, ‘

&  And from -~ from the beginning of the time that
you met Sandy, until some later time, you saw Sandy at the
Spahn Ranch? - i
e wesl

Kl
i

§ . Wculd you uell us the 1ast time ~-- give us the date
of the lasx time that you - saw Sandg?

iR No, I can't say Just when I saw Sandy 1ast

Q Well could you.give us a rough estimate - I'll
withdraw thatQ SR 1

i f
o R : . £

Would you give us the year, your best estimate of
the year that you last saw Sandy?
4 I saw her so many times back anq forth, even after |
they separated, that I can't say when it was,
Q Well, would it be 1965, '66, '67? ‘

A Oh, he had been separated with her for a long

time,

Q So Sandy lived at the Spahn Ranch area after
Mr, Shea and she had separated; is that corrsct?
- A, No, not after they separated,

@ Well, after they separated -~ well, I'll withdraw

CieloDrive.COmMARCHIVES
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that.,
Can you think about it and perhaps give us a year

when you last saw Sandy?

A No, I can't, because she had & home, and her
folks were always comlng back and forth, when they were having
little troubles,

A1 Well, how many years ago would you say it was that
you last saw her?

A Ch, 1% was seven or elght, something like that.

a] That you last saw her?
A Yes,
Q Now, lMr. Shea brought another girl to the Spahn

Ranch, that he calied his wife; 1s that correect?
A Yes,

O Is that Iady's name Phyliis Shea?

A I know a Phyllis.

G . 'ngén'jﬁu say you know a Phyllls, -~

&

F - Rt .
1 , o~ »

N C
Q ~;;wﬁéf dc\ycu‘ﬁeanf S
A Ukhh -~ he yas going,wlth Phyllis, I never paid
too much atteﬂtidn.f‘ | o
q Did he.marry Phyllisy , = *
A Uhhh -- he sald he dld, I guess, I didn't pay

much attention to her «~ to -~

CieloDrive.coOmARCHIVES
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4g-1

[ g

Was he married to Phyllis?
That, I don't know.
Do you remember testifying before the Grand Jury?

o
b,
O p» O

4 A Y:’ias, I konow Phyllis. And I guess he gaid he
' 5 | was married to Phyllis.
< 6

Phyllis worked over at Cortiganville also, but

she never ==
8 THE COURT: That's stricken.
Do you remember testifiying before the Grand Jury?
THE WITINESS: Uh =~ I remember they mentioning Phyllis;
that's all I remembex.
Q BY MR, KANAREK: Well, in £act, you, Mrs. Pearl,
mentioned Phyliis =

0 |
11
12
13

14

;A Uhehuh,
. 15 o - Q ;o= as bgingqﬂr._ gShe{?a_,':s second wifes is that
% | “dorreet?: ' . . . S
-_ v A I 4=it's pogsible.
: Al Q Ts thére any doubt in your mind about it?
® A No A

2 Q  Then in fact you did testify before the Grand

“ Jury that Phyllis was Mr. Shea’s second wife? You so

22

testifled?
‘ * I£ T did, I did.
. “ Q Pardon? ,
” A I don't remember if I did.
* Q. You don't.
. z: May I approach the witness, your Honor?

THE COURT: Yes, you may. Show the passage that you

" CieloDrive.cOmARCHIVES
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are referring to to Mr. bianzéila,, 1f you would, please.
(Pause in the proceedings while the transexipt
was pe‘i;‘:u-sﬁd by Mr. Manzella.) _
Q BY MR. KANAREK: Would §ou read over the bottom of
page 819, Mrs. Pearl?
THE COURT: You may read the limes to her, Mr. Kanarek.
MR. KANARER: Oh. Very well. Thank you, your Honox.
Q Did you testify at the Grand Jury, referring to
the Spahn Ranch, at page 819, as follows:
! : ,"’Q, ‘' pid he ever live there with any of his
WiVes?

R |

. ’ "A <y Yés. ,".;7. -

"Q  Who did he live there with, Lf you recall?
"A His fijrst W:nf.e was named Sandy.

...  "They lived together there for a period

'

of time?

"A  Yes.

"o  And did he ever bring any other girl to
the ranch?

"A  Yes.

g Who was that?

YA  His second wife. There was an inteyval
of four or five years in between two of the marriages,
and he birought Phyllis to the tranch.

"Q  Was he married to Phyllia?

"A Yes.

"a Ag far as you know?

"A  Vell, I just assumed.
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"o  You have no personal knowledge; is that
correct?

"A  Ro."

Now, when you answered that question, that you
had no personal knowledge, actually, you meant yes, yoi.v. had
no personal knowledge?

A Yeg, that's what I said. I don't really know.
Of courge, T have nothing to go by.
Q So vou had no personal knowledge -~
No. .
=~ gbout Mr. Shea's affairs; right?
At that time, no.

L B O P

Now, did Mr. Shea have a child with Phyllis,
a girl named Xaren Arlene Shea?
THE COURT: If you know.
THE WIINESS: Sometimes I heard there was a baby, and

Q BY MR. KANAREK: Well, did you at gometime later
begin to pay more attention?
A Well, we had move contact later, :I.n. later years,
in our work than I did in earlier years with Shorty.
He came and went, the same as the other boys.

Q Oh, he came and went, about the same throughout
all the years that you knew himj right?
A O£f and on.

Q And so he came and went about the same, through

all the yeays u'théat' you knew him?

A . ‘ﬁt;‘a We got better acquainted with him, after we

: .

W L. ' < CieloDrive.cOmARCHIVES
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at the ranch?

lost our job at Corriganvillé. We stayed home on the ranch,
and we were more in contact-with each other.
‘ Q@ . Well, Mr. Shea worked at both Corriganville and

A Yes.

¥

At that time, in early years.
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hh-1 . q And lgber on -- you saw Mr, Shea at Corriganville
. 2 and the Spahn Ranch?

3 A Yes,

4 ’. Q And so you still saw Mr, Shea the same at that

5 | time that you had seen him previously; is that correct?

1 6 A Oh, it z2in't necessarily correct.
T & Pardon?
8 A It ain't necessarily correct if I saw him the same -

g 1 in the latepr years ay I did earller.

0 A1 It would not be correct?

iH] A No, 1tt's not,

12 Q Tt 's not?

13 A Not.
' 14 Q Has your interest been focused on Mr, Shea, by
. 15 | yirtue m‘.‘ your speaking with law enforcement officers? 'That

1 | is, ’che District Attorney of Los Angeles County'ts represen-

7 tatives s anci Sherifi"s ofﬁeers and personnel Mrs. Pearl?

i

. 18 yi Oh no. fﬂ,‘"” . ﬂﬁ,‘ ‘;}'
1 Q That had no effgct —
» A None at' all Y i v '1,;‘-‘
a G _— your memory or anything like that?
2 A No, no., oo
’ 28 Q Now, did Mr, Shéa have a chlld that was born

2 November 10, 19592 A child by the name of Karen Arlene

% | Shea%
26 A As I said, I guess they nad 3 baby.
2 Q Well, in the years that you say that you've —-

that you saw ¥r, Shea more often than previously -« lét's say

CieloDrive.comARCHIVES
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{ immediate presence of this girl, Karen Arlene Shea?

the last five or six years -~ have you ever seen Ir, Shea with .

a daughter that he held out as his daughter, Karen Arlene Shea?

R

A Yes. g ':;

Q And yéu've seen that little girl with Mr, Shea?
s e

A - Only wlth his wife. I never saw it with him.

H

Q.ﬁf ’Youfnever saw My, =~ yqu never saw this girl,
Karen Arlene Shea, Wwith Nr, Shea? '

A, Not unless. they weqe '% together; and I didn't
pay that much axtentidn. o

" And wggﬁ~wgs it~ﬁhakiyhﬁ an Mr, Shea in the

A Well, at Corriganville., They were putting kids
on the horses, And I didn't pay much attention to whose they
were,

& And that was how many years ago, that you last saw
Mr, Shea with his daughter, Karen Arlene Sheé?

A Well, 1t was eight or ten years ago, then,

Q So 1t's been some ten years since you've seen

Mr, Shea with Karen Arlene Shea; -~

A Yes,
& -~ 18 that correct?
4. Yeah.,

IfR. KANAREK: Your Honor, I have here a Certificate of
Live Birth, a copy of a Ventura, California -~ 1t's a Ventura.
County official recbrd.

THE COURT; Do you wish to show it to Ir, Manzella beforﬂ
you further identlify 1t¥%

(Pause in the proceedings while Mr. Manzella
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pé}ﬁggd the pfgffe?ed}exhibi?;): .?

MR, KANAREK: DMay this be marked for identirfication at
this time, your Honor?

THE COURY: What 1s your nexf{ number?

MR, KANAREK: Pardon?

THE COURT: What is your next number?

MR, KANAREK: I don't know, your Honor.

THE CLERK: A specilsal number?

THE COURT: No, we won't regard this as speclal,

All right., It will be marked H for identification,

MR, kANAREKf Defendant's H, your Honor? |

THE COURT: Defendantts H for identification,

MR, KANAREK: Msy I approach the wiltness, your Honor?

THE GOURT: No, you need not approach the witness,

Q BY MR, KANAREXK: Directing your attention,

Mrs, Pearl, to the Siml Medical Center, located at 1890 Deodora

D-g~0-d-0-r-a, 3treet, in Simi, in the County of Venturs,
California, did you on any occasion visit that locatlion -~ _
MR, MANZELLA: Objectlon, your Honor, It's not relevant,
THE COURT: Sustained,
MR. KANAREK: I haven't finished,
THE COURT: The objection is sustained,

Q BY MR, KANAREK: Did you, with Mr. Shea, visit the
Simi Medical Center at the time when this little girl was
borm?

A Not tha? I remembeyr,

b

R N , - - kX
A " I - i a A |

' TR
- > a
- 4 - 1 ! '
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4i-1 1 Q Did Mr. Shea, since the day that you last saw
2 | Mr. Shea and this little girl at Corriganville, some ten
3 | years ago, did Mr. Shea ever mention this little girl,

4 Karen Arlene Shea?

5 A 1 don't recall.

6 Q Ever once mention that girl, to your knowledge?
; A No, not that I recall. |

8 Q When is the next time that Mr. Shea mentioned
9 | his wife, Phyllig Shea?

10 A I don't recall.

1 Q Well, could you give us your best estimate of

12 | ywhen Mr. Shea mentioned his wife, Phyllis Shea?

13 MR. MANZELLA: Objection, your Homor. The question

14 | assumes a fact which is not in evidence.

E THE COURT: Sustained.

16 Q BY MR. KANAREK: Did Mr. Shea tell you that he was
7 | married to Phyllis?

18 A Yes, he mentioned it.

19 Q That he was married to Phyllis?

20 A That he was married.

21 Q All right. Now, would you tell us when Mr. Shea

2 | last spoke of thig lady Phyllis Shea?

2 A No, I can't remember.
“ Q Was it eight, nine years ago that he last mentioned
2 1e?
26 t
A I don 't know.

27

Q Might have been ten years ago, the day at

# | Corriganville?
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A Times goes so fast there, and we work every day,
I bave no knowledge of the day.

Q- And ag far gs time goes, you have difficulty
remenbering timej right?

A That esrly. Because we were too bugy then to
monkey with people, with their family affairs.
When you say 'we,” what do you mean by that?
"Wg," Mr. Spahn, ocur cowboys.

L b O

You were too busy to remember =--

A We didn't pay much attention to their family

| affairs.

Q Well, when, if at all, did you ever pay attention
to Mr. Shea's family affairs, Mrs. Pearl?
MR. MANZELLA: Objection, your Honor. It's not relevant. |
THE COURT: Sustained.
Q BY MR. KANAREK: When is the last time that you
spoke with Mr. Shea concerning his family affairs?

A Well, I remember several incidents. One time, they
went on a little vacation --

Q Wheri you gay "they," who do you mean?
A Sandy, I was referring to at that moment. Sandy

and Shorty went on & Iittle vacation.

And th,ey‘ fbok thelr folks' car, and the mother came

up and talked with me, and I was very happy for them.

‘ They were gone for a few weekg. And that's about
the only extent 2 ‘remember pf his familyaffairs.
Q And that vwas how long ago?
A Ch, it 'was & 1ong tifne ago.
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B T just recognized them, as they were pourimg out.

Q Can you give us an estimate of how many years?
A Seven, eight years.

Q S0, for some geven or eight years, you haven 't
discussed any family affairs with Mr. Shea?

A Not about his previous marriages, s MO

Q H;-.s Previous marriages? With respect to what,
when you say "previous"?

A Well, Phyilis and Sandy.

Q And you -- you sre speaking of "previous" in
connection with what, Mrs, --

A With Niki.

Q I see. Now, how many times in your lifetime have
you geen Niki?

A Just twice.

Q In your whole 1lfe?

A Right.

Q Now, directing your attention, Mrs. Pearl, to the
time that you tell us you s.:m these people, and you drove up:
to the ranch and all of that, you remember discussing that a

, little while ago with Mr. Manzella?

21

A (Ind:.cating affirmatively.)
X Would you sPeak audibly? ﬁ
A Yes. |

Q- On that. occasion., hew many people -~ how many men
did you see get out o:E the car that you 've spoken of, Mrs,

-l’ea:rl‘?

A Well, T didn't sit dawn' there snd count them.
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bi~t
. 2 .Well, would you tell us now how many there were?
: T
. , here were four » maybe five. But I recognized
| def:lnitely the ones I mentioned. '
N Q Maybe five, maybe s:[x, maybe seven?
» ‘.A ' - J
_ | A ’rhere werm t thnt many in the gang. ,
s 6 Q There weren t that many in what you call the gangs |
is that wighty = .« )
. cer o ?
s | A o Right» .y .
| DUAnd di'gg it
. Q And -+ d6 you remember testifying before the
. Grand Jury?
4j fls. A Yes.

11
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4rQ1 1| | ‘-q{.izfﬁié you testify before the Grand Jury that Bill
. 2 | vanee -~ " ‘ ;}_3 } ; A 3‘ e
3 | A, ﬂight have been there
4 : Q May I finish.tﬁé question? Mrs. Pearl?
' 5 b Goahead. . . .,
. 6 1 THE'GOURT: ‘é; Ahead Counsel
7 | Q BY MR. KANAREK: Previously, you -~ today, you

8 have told us -~ you have not mentioned Bill Vanece up to this

9 | point; rigat?
10 : A I didn't mention him,
1 Q Did you tell the Grand Jury that Mr. Vance was one |

12 | of the people that you saw in this automobile?

1 | A 1 sald he could have been there,
5 i 8 Was Mr, Vance one of the people that you saw in the
o 5 | automobile? |

16 A I didn't recognize him, I was too busy watcéhing

n the others;

B | 2) { see. 3o, as we have the scene, you are 1ook1ng'
¥ | at this area, and you are now telling us that you were too

20 ':‘busy watching everybody, except Bill Vance; 1s that right?

2 | A Well, aé I was following the front ones, there

22 could have been another one coming elong behind; but I was

: 2 | watching them.

. 2 | And i1t was dark, But I could see their outlines,
2 I was keeping my eye on the front ones,
% | Q You were keeping your eye on the front ones,
21 And why were you keeping your eye on the front ones?

A To dee where they were going in such a hurry,
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reason for nov paying any attention to Bill Vance?

A

shadows of the boardwalk.

Q

- S-S~

q

officers concerning this case; 1s that right?

A
Q

except Bill Vance?

A

&
A,

WaSnf% Q-
Q
Varnce was
_ MR,
relevant,
MR,
that -

GV R, e T
Ang 41§ you see uhere they went?
Yes,

And aftérﬂyburéaw Where they went, was there some
" By that ‘time; they had Bifted up toward the dark

These people, ineluding Bill Vance; is that right? |
I didn't sa& he was there. He could have been.
Well, do you remembelr ——

I sald he could have been there,

Well, maybe Mr, Manson wasn't there,

Oh; he was there,

He was there, You've spoken with law enfcréement

I see it in my mind,
You see it iIn your mind,

And you made it a point to look at everybody

I seen him go many times, it wouldvﬁean nothing,

Well, you saw Mr, Mansong right? "

Well, Mr, Vance was just around as a,P?QEI He
he didn’'t mean nothing,

Well, what do you mean, when you say that Nr,
around as aPQQP{ Mrs, Pearl?

MANZELLA: Objed¢tion, your Honor. If’s nob

KANAREK: We have a right to know what she means by
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THE COURT: The objection -~

MR, KANAREK: Yes, your Honorq

THE COURT: The objection is overruled.

You may answer,
THE WITNESS: As someone that's always around,
We ignored him,

Q BY R, KANAREK: And when you say, "We ignored
him," what do you mean -~ |

A Qur cowboys and myself ignored him,

& And directing your attention, then, to this
particular man that you are speaking of, you made it a polint
to watch everyone except Bill Vance; is that correct?

A I saw them 511, as. they gathered around, and was
concentrating on & few of them,

] I see, Tell us the ones you were concentrating
on, Mrs. FPearl,

A Those that you couldn't help but distingulsh,

their shape and hair and general walk,

& And was there some reason you were concentrating
on them?
A Yes. I was wohdering where they were golng. They |

% T, ’
were -~ they yeren't’ supposed to be prowling around that hour

of the night, o

-

R I sée, JAnd.ﬁho ‘were thﬁ ones you concentrated on?
A My, Manson Mr, Grogan; éh& éruce Davis,
Q Anybody elﬂa? '%‘?%:;;
A Tex Watson. | _ L ,1, ‘
qQ Anybody ‘e 1567 RN
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R That's what I remember watching,

Q Well, they were In tha{ general area from time
to time, weren't they} !

A . *Not af ‘that hour,

1
i

] Frnm tima to time, they —-— they were in that

3o 3 5
general area at that houp, at all hours? .

A I never saw 'em streak out liie that before,

Q My questioﬁ 135 As far as their presence was '
concerned, they were, on other oecasions at that scene at many
hours, many different times ‘of the day?

" A Not grouping together like that, or not going fast;
Just one here, one there, and one here,

They never were grouped like that,
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Q And that -~ they never grouped like that?

L In a mission, on a mission like that, They were
always busy within one's ownself, They never did anything
in a row like that, '

q Well, you left ilmmedlately; right?

A I was leaving,

4 You didn't -~ you didn't report this incildent to
anybody?

A The next morning, I did,

2 The next morning, you reported the incident?

A To my frlends up there,

Q To whom did you report the incildent?

A To the cowboys that worked with me, and my girl

friend, I called her on the phone,
it was a very strange lincildent.
q And you told your friends that -~ who were the
pecple that you had seen that night?

A I told them who I had seen and asked if they had
seen Shorty. "y g

Q. ggvihétfs’the very next morning?

A ?‘YQS@ Lo ]

a And‘yéu-;i'%hat'a£e the —= would you tell us who

you sald were the pepple that you had seen the night before?
Who did you tell your friendﬁ thét you had seen the night

-

before? Yoe R

& I ééi& I saw the Manson group of boys, and I named
Tem, |

Q What names d1d you &ate?
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A Charlie -
MR. MANZELLA: Objectlon, your Honor, I&t's not relevant,
THE COURT: Overruled,
THE WITNESS: Charlle, Steve, Tex Watson, and Bruce,
I said I saw them all bunching up,
q And Bill Vance?
Al No., I sawlBill Vance other fimes. I didn’t pay

1 much attention to whethé}‘he was there or not, I didn't care

if he was there or=not

G "*?ioﬁ Aidn't care if he was there?

A fi' No, ! He was always!soméwhere around there anyway.

d Thaéwnext morning, when you say you told your
friends as to who had beeq*there‘the~night before, did you

state that Bill Vance, was there?

A No. v te. oo v
"] Never told anyone that?
- A No. I said a group of the boys were there, to

our cowboys,
Q And when did you first spesk fo any law enforcement|
officer concerning what you say you saw that night, with These |

people and Mr, Shesa?

A I don't know, It was quite a whlle after that,

Q How long afber that?

A Quite a while after that., Probably several months.
Q Several months before you ever mentioned it to any

law enforcement offlger? Right?
A Yes,
Q Anid when you first mentioned'itlto a law. >
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enforcement officer, where were you, and where was the law

enforcement officer? And where was it that it took place,

that you discussed 1t?

A
"

I don't know,

Now, then, when you saw this ~- thils scene that

you are speaking of, yow became scared; 1s that right?

A
)
A

Q
A

A -
F) o

. el
¥p, Shea?
A
Q
A

i

&
Q. ©

Yes, When I didn't see Shorty around any more,

I am talking about at the time that it heppened.

At the gime it happened, yes, I was,

Yougqqrﬁ;aééred?

vesy

fpugwerg scared that these people might hurt
:.,"»’q:" - AR

Yes, Sl RS e )

* R ", 1 ‘{l‘t

Right? - . -

-y F

ey i - N - P FE N
Yes:.: . S - C (-

THE COURT: We'll take a short recess at this time,

During the recess, you are admonlshed that you

are not to converse amongst yourselves nor with anyone else,

or permit anyone to converse with you on any subJeot connected

vith thls matter, nor form or express any opinion on the

matter until it is finally submitted to you.

Tfhe case of People versus Robert Peckham,

About ten minutes, ladlies and gentlemen,

We will break a little earlier tonight, about 4:00 o'clock.

It's a 1ittle warm 1n here.

(Mid-afbernoon recess,)
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THE CQURT: Case of People vs. Manson. All right, ti‘xe
record will show that the jurors and alternates are present.
You may proceed,
BY MR, RANAREK:
| Q Mrs. Pearl, then, directing your attention to. the
time that you gpoke to Mr. Shea there at‘ the drea that you
. testiffed to, when Mr. Manzella was speaking with you. Mr.
| Shea tolc'i you that he was scared, is that right?

L

A * Yeg.. Yes. R

Q What did you say when he told you that he was
scared? P

A . T sald, "I don't think they'll bother you, they

never have before."

Q Sa, now, you are telling us that you were not ~-

A When I was talking to -~

o} M. Shea.

A -~ Mr. Shea, T didn't feel any fear for him, then.
@  You had no fear at all for him?

No, not then.

Then, when ¢id you develop the fear for Mr. Shea?

> &

‘ When the boys gtarted rumning down there fast,
and actually 1'd never seen before, approaching him, knowing
he was there alone. That's when I felt it.

Q And you left the ranch?

A Yes.

Q And you did nothing about it?

A No, I hesitated a minute or two, wondering

- whether to go back or not. I didn't hear anything. But I had
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 We hadn't pmp.oi;nt_ed _an}f?%hi%??

left slowly.
Q And ssw nothing?
A Nothing I would pinpoint.
Q Until you spoke to some law enforcement officers?
A Oh, nio, the very next day I started looking,
"Has anyone seen Shorty?"
Q For several months you were looking for Shoxrty?
A ‘;Ee.s-.
Q But.you never mentioned it to anybody in law
ex;ﬁorcement?'.. o

L +

LA We mentioned it dmong oursgelves there at the

rauch had anydne seen hini
No, 11.: was nnthing we could call the law about.

Q And the reagon -~ ‘ivell, let me withdraw that,
Why wag it thit it ves nothing that you could
call the law about, Mrs. Pearl?
MR, MANZELLA: Objection, your Honor, it calls for
a conclusion and speculation on the part of the witness.
THE COURY: Sustained.
Q BY MR, KANAREK: Well, did ényone stop you from

going to & law enforcement officer concerning Mr. Shea at

any time?
A NO& ‘
Q Did anyone tell you not to go to see a law

enforcement officer?
A N’Oo
Q And directing your attention fo the time that you

CieloDrive.comARCHIVES
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gaw Mr. Shea on this evening, whdt was the condition of the
weather?

A At that evenlng it was cool outside. It was
alwayg cool up in the mountains in the evening.

Q Well, how was the visibility?

A Like it always was. Never had lights. Learned
to work in the’dazk. '
‘ Q : ' @Well, as far as seeing that people were there.
A At one point they passed me, I could see them.
Q You had no d:u.fficulty seeing them?
A No.

1 . C

Q How long *'was it that you stdyed at the ranch,
that you stayed in your car aftexr these people arrived, Mrs.
Pearl?

A Barely a few minutes. Barely more than a few
minutes. Just -~ just ag Shorty left, I started the engine
and was going to start creeping away when the car came in.

Q Now, would you tell ug, Mrs. Pearl, how could you
tell Mr. Shea that there was nothing to be gscared of; you
did tell him that? ,

A I told him that. I had seen nothing to indicate
that he should be afraid.

Q You saw nothing whatsoever? This is after the
raid, people are carrying these knives around that you axe
speaking about and you saw nothing for anybody to be afraid
about?

A We all worked together. We never expressed oux

feelings. We had to work. There was no getting around that.
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. night?
1 did, .

' whAtevér he told

B [ 77

rback on me and went.

We had to stay there until way after dark and work.

Q Well, you tell us thas you saw all of thesge people
with all of thesge knlves, right?

A Yes.

We walked right in between them with their
knives., '

Q You weren't scared of anything?
A I didn't feel any fear.

Q@ You felt no feax when you left the ranch that

A After talking with Shorty #nd seeing the boys >

N .
Q- Well, where were the boys when Mr. Shea told you
you before these people got out of the car?
A Well, they hadn 't ftrived. The car didn't

| arrivewhtil aften Shorty was: just leaving my car and walking

| behind me and I vent to leave and the car came swerving im,

Q "And ¥hat - what had Shorty to'ld'.you just ingtants
before the car cdme sweeping’ in?

A He told me the place was getting kind of weird.

‘He didn't want to stay there. - |
2 |

Q Then, the car came in? o

& After be bad tured end ieft me. I told him I
guess everything will be all right. I hadn't noticed any
commotion and I wag Proceeding to go, and he left, turned hig

Q And you told him that there 's nothing to be

|afrald mbout, right?

A I told him I didn't think they would bother him.
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R Qv‘ 'l You told him that you didn't think that anybody
. | tha‘;t Was at that ranch would do anything to hurt Mr. Shea?
s | mat s what I tofd him.

\ 'Q s t:hat right?

. A yedt LoWEIT

p Q And you had no rgason ever to change that

e
z feeling e‘xcept when you spoke to 1aw enforcement, ig that
s | right?

9 A No, I got a shuddering feeling as I left, seeing
1 | that. And then, I realized what Shorty was thinking about,

n |- Q And then, you realized what Shorty was thinking
v | about. | -

B | | When was that?

w | A When I was leaving. I got the mepsage that he

15 | was trying to put across.

16
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Q. ; Well, .&id' anybody interfere with his putting
across any’message tovyou, hrs. Pearl?

HR. MANZELLA-‘ Objection, YOur Honor. The question is
vague and ambiguoaé.

THE COURT: Ovegruled;e You méy answer,

THE WITNESS: No gne.;nﬁ§rfereq."it was between us,
right then. Do T T

Q BY MR, KANAREK: Well, what day of the week was It
when this incident occurred,that you have $old us sbout,
Mrs. Pearl?

A I can't say exactly what day of the week 1t was,
Well, donday, Tuesday, Wednesday?
I can't say.
Do you —-—
I don't know,.
Tou don't know?

No.

e P FoP B P

. You don't know vwhether it was tHe énd of the week
or the beginning of the week?

A I ¢an't say for sure,

Q Now, at the time that you had this conversation
with Mr. Shea, had you spoken with Hr, Shea concerning the
security work that Mr, Shea was to do at the ranch?

A Yes, Yes, I had,

) fnd you had spoken with him, and you stilld

. stated that there -- that there wasn't anybody on that ranch

that Mr, Shea could fear -- or need fear?

A No, Because he sald he -- he wouldn't have any
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trouble with them,. 4y . ¢,

& Mr, Shea told you le wasn't golng to have any
trouble?
A . Yes, He sald he wouldn't have any trouble,

Q Well —-

A He was easy-golng and good-natured. He never had

any enemies,

AL Buf you Tell us Mr. Shea -- jﬁst now, a few moment;.
ago, that he told you that he was scared? ' |

A That was later, It wasn't the same moment., That
was later. It wasn't even the same day,

4] Well, was there any reason for you not ~- not to
remember the supposed conversatlons you had with Hr, Shea abouf’
his becoming somé kind of a guard?

A He wasn't afrald $o be a guard ab fhat time., That
waslan honor Job. '

Q. What do you mean by "an honor job%?

A Well, he was there anyway, and that would be a

.good honor for him, to be the night watchman, and draw pay,

Just to see that people didn't bother the horses, to see that
people didn't break up the place,
Q And that was what the job was for, was to make

sure that people didn't bother the horses, or break up the

place?
A As I understood it,
Q Then were there any other reasons for the jJob?
A Well, if so, it was between -~ 1t was between

Mr, Spahn and Shorty. .

-,.

FEre
g T
TR
Wt

1 + !+
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Q Vell, my -~ my 'question isg: As far as your
thinking was concerned, HMr, Shea's entire Job was to just wateh|

the horses and see that no one broke up the place?

A, And keep other so-called hippies from coming in,
& Oh, He was to keep other hippies ——

A Other hipples out.

Q In other words ~—

&8, They were beginning to appear and dlsappear,

through the ranch, too often.

Q I see, And -~ in other words, he wasn't suﬁpcsed
to do anything, as far as the hipples that were there. then,
but other hippies -— r '

A And theélr friends, They probably -~ 1% probably
included 81l of them, They were milling around and -~ and

too many on the ranch, George dldn't want tco many on the

ranch,
Q ‘Now, Vrs, Pearl, you don't like lr, Kanson, do you?
A Well, I always liked him when he was there, Sure, |
I liked him, |
@  You liked him?
4 Bure,
Q Mrg, Pearl, your state of mind was tﬁat-Mr. Manson

and the people that were there were undermining your relation- .

shlp -~
A Oh, no,
Q -- with Mr, Spahn?
L Oh, no,- .

4 . Mot atfali?.

[

2 , S
. )
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No, We liked 'em all,
You liked them all?
George liked them, and I liked them.

e P o P

You liked Mr. HManson?

We never had an argument, Never had an argument.,
You never had any argument with MHr. Manson at all?:,
No. {
Right?
Right.

e P e P

Q And you never saw Mr, Manson have any argument
with anyone elfé,‘g;f
RN T
‘jQ};Q‘ —— right? ‘
A Rigm;. . s'f'f“: o |
Q And 50 theré was no reason for Mr, Shea to have
any -— any kind of guard @uty,.és far as Mr, Menson and the

other people at the ranch were concerned, ——
n 4 - 4 PR * P ¥ j

A That wasn't up to me,
Q. - right?
A, That was bebween Frank Retz and George, at the time

Frank Retz was buylng the lower end of the ranch,
That was in a 1little different category.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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6a~1 1| Q All right., Tell us how different that category
® | s |
3 A That job Just came up, Mr. Retz was talking to

4 | George on several occasions about getting a night weatchman,

s | for his end; and at the same vime, Mr, Shea -~ Shorty —- was
6 | trying to wabtch our end, too,

LA & Now, what would be the reason for watching your

8 end, if Nv, Mansen and the péople on the ranch were not causing|
9 I any problems to anybody?

w0 | A - What wouidibe_the reason? A night watchman doesn't
1 1 have to have a reasonq ﬁe Just walks around and sees that',

Z oy everything is Just going smooth,

13 Q ’ Noy Hrs., Eearl, are youAputting us on? Do you
M':: know what I mean b; "putting us on"?
. s MR, MANZELLA: Ob,jexztion, your Honor,

.1 THE COURT: Objection -- |

* |, MANZELLA:, “Tafs -1s risiculobs.

\ | THE COURT: -~ sustained. |
19 Q BY MR. KANAREX: Mps, Pearl, Mr, Shea had the
% | reputation of being a person who came and went; right-?
a1 A, He was hls own boss,
2 | § ° Right, He was a person whose personality was

">

2 | that he came and he went at will; Pight?

_ % A Yeah,
) % Q Hardly a night watchman type of person; right?
% MR, MANZELLA: Objection, your Honor,
. 27 THE COURT: Sustained, The objection is sustained,
B Q Did you speak with Mr, Shea about the night

CieloDrive.coOmARCHIVES
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watchman job, Mrs, Pearl?

A Only that he was going to get it and make some

noney on it,

Q And vhat vere the wages to be, lrs., Pearl?

A That, I don't know,

21 tlhat were the working hours to be, IMrs, Pearl?
A Evenings.

3] From when to vhen?

A Bccause I Wés there 11l late, 8o when I left, |
probably* he wnula eontinue the shift, so there would be someone

on the ranch .. - - - -

. . [

®

H
¥

i
; ;i )
Q Uell, before iy, Shea -+ 11711 withdraw that.

Before tnis discuqsion .0f nlght watchman came up,

v*""

with Mr, Shea, was there’ evér a night watchman there?

A lio, .- ,n P Y P i-;

Q End Mr. Manson and ~- oh, people like Mr, Watson
and B1lll Vance and Ella Jo Balley and Linda Kasabian, Susan
Atkins, Patricis Krenwinkel, Little Larry ~- do you khow all

thaose people?

A I know them all,

Q Laryy Jones? You know all of them, don't you? -
yiN I know them, um-hmm,

a Those people were there for many months, and the

ranch had been there for many years, without a nipght watchman?

A Right, yes.
Q Is that right?
A Yes, But George didn't want the night watchman,

Mr, Retz did, He didn't want them down on hls propersy., That

CieloDrive.comARCHIVES
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o
Ao
1 % i

was thé_questién. George didn't care if they were on his,
. 3

[

&, Well Lhen, there were no hours; there was no need |
! ¥
for any continuaﬁipn of y&ﬁﬁ shift,. and that's untrue, Mrs,
Bailey? oL, v ! N
] A \ _:‘r oy ,’i!‘z.i
A Oh wwm - T
Q I mean,‘Mrsg‘EqQ?}? (You didn't work for George

Retz, did you?
‘MR, MANZELLA: Objection, your Honor., The question is -f:
THE COURT: Sustained,
Q BY MR, KANAREK: Did you work for George Retz,

Mrs, Pearl?

A No, No, his nanme is Frank,

Q Pardon?

L Frank Retz.

Q £1) right, Did you work for —-
A No, I didn't ~~

Q - For Frank Retz?

A -~ Work for Frank Retz,

Q You didn't work for Frank Retz?
A No, I didn't work for Frank Retz,
& You worked for Geofge Spahn?

e

Only for George.

(21 So that's a lie; it's untrue that there was any
necessity for any continuation of your shift, That's an un-
truth that you are trying to put -~ well, I won't say 1it.

But that is untrue, about any contlnuation of
your shift, taking place at the George Spahn Ranch; is that

true?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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A Welly At “wasn't up 46 me‘to hire 2 night watehmen. .
It wasn't my thoughts,
Q Well, you have told us that you had a shift which
was to be continued by Mr. Shea, |
MR, MANZELLA: Objection, your Honor, The witness did
not testify to that,
' THE COURT: The ohjection is sustalned,

- -
P

P, i,

R i CieloDrive.cOmMARCHIVES
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THE WITNESS: The shift would have to be after I leff,
to be night, A night watchman means night,

So I was there till 11:00, That was dark,

Q BY MR, KANABEK: 4And there was to be & shift after
you left, that kr, Shea was to take over for George Spahn; is
that right? '

MR, MANZELLA: Objectlon, your Honor, I% assumes a fact |
not in evidence, )

MR, KANAREK: I am asking hew,

MR, MANZELLA: 4nd calls for facts beyond thils witness!
knowledge, ¢

MR, ymmlmw 'I am asking her, They have brought this
whole sub}ect matter in, your Honor,

T THE. COURT: The objection's overruled,

? ! et

N Iou may answerﬁ A ‘t.

THE ﬁITNESu. Yes, I thougnt I clarified that.
It would Have tq be after my shift, I went home --|

Q BY ﬂﬁ KANAREK.q Well? who dld you discuss it |

with? Someoﬁeicémlng in and $aking over after your shift?

& It hadn't got that far advanced yet, They had

Just brought the subject up, that he was going ¥o be a night

wabtchman,
& And when you say “the&" -
A George and Mr, Retz.
Q And you say it hadn't been that advanged?
A No,
Q So there was no discussion about Mr, Shea being a h

night watchman on the Spahn Ranch, So that's -~

CieloDrive.coOmARCHIVES
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A Yes.
Q ~- Just a figment of your lmagination?
A There was a discussion on it,

THE COURT: Just a minute -- well, the answer may remain,

MR, KANAREK: Pardon?

THE WITNESS: There was a discussion on 1t. That's
where he was golng $0 make some money,

Q BY MR. KANAREK: I see., And who had the
discussion?

MR. MANZELLA: Objeetion. The question has been asked
and answered,

MR, KANAREK: No, 1t hasn't, your Honor,

THE COURT: I don't bellieve if's been asked on cross-
examination,

You may answer,

THE WITNESS: Who was golng to hire Shea?

THE COURT: The question is: Who had the discussion?

THE WITNESS;"ﬁko had the discussion? Shorty and I,
iz thisris the qne you are referring to.

Qs ’BY MR. KANAREK: Well, would you tell us what the

R ‘s\"} ‘. -
discussion was? : s : }*;‘f, -l
R + CadT

A The discuasion previously was QJeorge and Mr, Retz;i
Shorty didn't enter: in the firsﬁ part of it,
Later, Shorty told me he was going to ‘be night

: '*,'.'a- .
3—-*,31 Y ,"_'#

watehman,
Q All right, When did Shorty $ell you he was golng
£0 be a night watchman? '

A Oh, several occasions around the ranch, while we

CieloDrive.cOmARCHIVES
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were working.
g How long before this night that you are telling
us about, supposedly, Mrg. Pearl?

A Just recently to that,

Q How many nights before?

A Oh, maybe one or two,

Q One or two nights before?

A Yes.

Q Who was present when this conversation took plaee?f

A I didn't’pay that mueh attention,

g Well, give us your --

A It wasn't that important,

Q Pardon? : .

A It wasn ' that important.

Q ‘%;:hn@ iﬁfnéQBr occurred; right?

A igf.It'éccurred ?ecauseghe wanted to borrow money,
and I’mentioned ‘“Wait’hntil ,you get your Job You'll get somel
money," , . L |

q He Wanteé‘gg'ﬁéér@;fméﬁéy?

A Yes. So this is What\hrought the subject up,

g I see. Aﬁd yéu tofd him to walt until he got the
Job,

What was holding the Joﬂ up?
THE COURT: That's immaterlal, You needn't answer that,
Q BY MR, KANAREK: Was there any dilscussion as to
what was holding the Jjob up? '
THE COURT: You needn't answer that.

Unless you want €0 pinpoint the discussion,

CieloDrive.COmMARCHIVES
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The discussion that was ralsed on cross-examination -- on
direct examinatlon, |

MR. KANABEK: Well, your Hohor, we are not limited,

May we approach the bench?

THE COURT: The Court limits you at this time.

Q BY MR, KANAREK: When you had this discussion,
you Bay, about the money, you spoke asbout My, Shea who was
going to be the night watchman You spoke about that with
Mr, Shea*viS'that’right?

.
A , Yes.

i 4 4 - “‘J-,

HANZELLA Dbjecyiqn, The que?ﬁ;on has been asked
and answered, O
THE COURT: Yef, 4t has been asked and answered,
MR, MANZELLA- I'll withdraw the objectilon,
THE COURT: &he answer may remain in, however,
Q@  BY MR, KANAREK; When was My, Shea, in your
presence —- It1ll withdraw that,
How many tlmes in your presence did Mr, Shea
discuss this supposed job?
A Well, once when he wanted the moneéy, when he asked|
for money; and once Just a casual mentioning of 16, |
Q All right, Would you tell us where the first |
"once" was? Where were you and where was Mr, Shea and where
did it -oceur? |
A It probably occurred a? the house,
& Probably occurred at your house?
A No, at the Spahn house, -when we all got together,

Otherwlse, we weren't all together that much, except when we

CieloDrive.cCOMARCHIVES -
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| _got together at dimnertime, at foed time,

Q  VWhat day was that?

A Oh, I don't know,

AR When was the second "once"?

& The second one, he wanted foney, outside,
Q Where was that?

A, Outside, on the boardwalk,

) And who was present when he ~-

A Just him and I,

A And how long was that before phis incident?
A Just a short time before,

A} How many days?

4 .A-day or 80 before,

.
» A : i1
- é §
.f‘
T A
. - . :
fy .4 . 3 Y %
1 1y
vl ok et v i i
R ; ' DA ,t {-
A 4 . .
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Q Now, you saw Linda Kasabian there at the Spalm
Ranch, right?
A Only once or twice.
Q You saw Linda Kasabian only once or twice?
A Yes.
Q She was there during the entire month of July,
1969, is that correct, Mrg. ==
A I don't know how long she was there.
Q Well, were you there every day?
A I was there every day.
Q And you never wore blinders, you ==
'THE COURT: You need not answer that.
Q BY MR. KANAREK: Do you bave any trouble ==
THE C(ﬁJRT: Mrx. Kanarek, will you restrain yourself

 and not argue with this witness?

MR. KANAREK: Yes, your Honor. ‘
Q BY MR. KANAREK: Mrs. Pearl, is there anything

: wrong with your vision? Do you have to wear glasses ox
- anything like that?

A No, I don't wear glasses.

Q And did you ever see Linda Kasabian carrying a
knife before the August 16th, 1969, raid?

A No.

Q You never saw Linda Kdsablan cdarrying a Buck
knife?

A No. N

Did"fcu‘ ‘See any Buck mives at the ranch before

Augu@t-"lﬁi 19692

] -

R

: / , . . s, .

W - 1 PR - P 2 .
P v 1 -

¥ .r ; S . :

. - * ' I ) - -
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Yes, I saw a few of them.

! Q Did you gee people carrying those knives before
2 | August 16, 19697
8 A Yes.
4 | Q  And there was no differesace in what people
* | carried before August 16, 1969, and aftervarde?
E A They --
’ Q Was. there, Mrs. Pearl?
8 A Yes, it made a difference.
i Q It made a difference? |
10 | A Yes, because the girls were wearing them after-
" | wards and before only the boys were playing with them,
2 0 You say playing with them; how were they playing
® | with them? L
g . A Flipping them in the haystack. |
" - Q And you didn 't see any girl with any Buck knife
%6 | at all” You never saw Linda Kasablan with one?
“ ] A No, T dten't see her with any.
*o Q Did you ever gee Ella Jo Bailey carry a Buck
* | kndger ‘
o A Yes, I saw her with one, | |
Q . You saw her with one aftex Augﬁst 16, 19697
* | A I ’~thoﬁght ‘you meant .before.. _
® | Q Well, befbx‘e or after, Mi's. Pearl.
2_4' A . Not after. I dom't think I ever saw her after
i |the raid. ; f ?
| n_?ﬁ | o R ‘* iiell, did you see her catry a Buck knife?
o | T e i o
! RENTEE SRR R
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1 R Before?
. 2 A Before, yes.
8 Q ﬁow, who else had you seen before carry a knife,

4 | any female?

: 5 A I don't recall any others.

. 6 Al You're pretty familiar with knives, aren 't you,
7 Mrg. Pearl?

8 A I've seen a few.

2 Q Ever have any arguments with Shorty Shea?

0. A Not that I repall.

1 Q Not that you recall.

12 From time to time you and Mr. Shea had words,
B right? | |

1 I can't recall any.

. % _ Q Yout mean it might have happened and you don "

16 recall it?

A I don't recall any right at the moment.
. o Q Did Mr. Shes owe you any money?
) 9 A That's Immaterial.
2 Q That's immatexial.
& He owed you qgite a bit of money, Mrg. Pearl,
2 | didn't he?

% A Not that anyone knew about.
Q . Tell us about it right now. Now is the right
95 | . Ty

time,
‘ 1 *Z A" At times T gave him money. When I give money

24

%

TN

T e M el e é'z

. o ‘to the boys I know I '11 never see it again.
ooz L
1 e ‘1 seg.. ﬁnd 50. hciw much did Mr. Shea owe you?

L3
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g
, A f X ‘I “handled Mr. Spahn g mopeéy.
i @' Mr. Spahn was blind?
cod ) ]

- S A . $‘.‘ . i Y -‘ '-‘. d 1':' S i" ' "1
¢ _: ’; R‘n;‘ght-\ti G ':"l f Lo 3 T
5 cYen [ LT I R N
:’? V- ‘."r B B
PRy i s

! _l ] S f* % 10 H
Y b ?ﬁ

Oh, I can't say exactly.

A

Q Well, give us yourbest éstimate-.

A '$20 at a time maybe, now and then.

2] How much does he owe you right mow?

A I wouldn 't say he owed me unything because I

never expected it back when I gave it to him,

Q You gave it to him? '

A ‘No, we never acted ds if it was a leoan. When:
they needed money =- ‘

Q When you say "we' --

A }Ir Géorge. o

R - You mean -- ‘

A Mr. George. I always asked George if I could give
him some. It wasn 't always my money I was handling.

) ’Ydu handled Mr. Spahn's money?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Q So when you gave Mr, Shea money, you gave him
Mr. Spahn's money on occasion?

A On occasion.

Q And on occasion you gave him your money?

A Yes.

Q How much of your money have you given Mr, Shea

that is not yet repald? .

A I don't think that's anyone's business.

MR, KANAREK: Your Honor, may I have an answer to the
question? _j

THE COUR,T "lfr':as, Mrs. Pearl, please answer Mr. Kanarek's
quest:t.bn} .

. b } ‘WIENESS' qu much money I have given him over a
period of ali of ‘those: times? ‘ |

THE COURT: - Tha.t l}e owes you.

THE WITNESS:. Weli T glve him money now and then, I
can't say even how mach he oves me. If he owes it.

Q BY MR. KANAREK° The question, Mrs. Pearl, is how
much have you given to Mr. Shea that he has not returned?

A That he has not returned? Well, some things I
gave him, not giving it to him, I bought things off of him.
I bought & movie projector and things like that when he
needed money. So that's not giving it to him.

Thoge boys always come up with something to sell
if they needed money.

& Mr. Shea always came up with somet':h:tng to gell
when he needed moniey?

A ~ Not oftem, mo.

CieloDrive.cOmARCHIVES

PR



10

1t

1z

13

w t

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

g7

28

6379

'looking at youxr debit-credit relationmship with Mr, Shea, how

Q He came up with a movie projector one time when
he needed moiley?
A Yes.

Q When was that?

A That was recent. That was recent.

Q Would you tell us when it was, Mis. .Pe;arl?
A , kt.-was in June.

Q1969
\ A: * Yes.

@  He came up with a movie projectdr?

fj\‘ '; ﬁﬁ}huh. ST j is'.‘,

E_), . How mﬁch did you give him for the movie projector?

A ‘ﬂ.‘hat. vk $50

Q . And he gave you -= you got -- in other words,

"

that wou‘ld" be' fu’ll price for the movie projectoxr?

A Yes, yes.

Q Did he tell you whexe he got the movie projector?

‘THE COURT: You needn't answetr that. Inmaterial. '

. KANAREK: Your Honor, may we approach the bench?

THE COURT: No, you may not.

Q BY MR. KANAREK: Did you have a discussian with
him at the time that he gave you the movie projettor for
$507 |
’ THE COURT: You needn't answer that. That is
immaterial.

Q BY MR. KANAREK: Well, then, apart from that $50,

much money have you given him that he has not yet returned?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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1
%

v

r

MR, MANZELIA: Objection, your Honor.
THE COURT: Are you able to ~-
MR. KAN{LREK We haven't had an answer to that question
yet. -
: §:IHE COURT: Are you able to fix a figure?
. THE, WITNESS. No. .

:I;.Q BY MR KANAREK. G:Lve us your best estimate.

4 v

A - It has no memory to me.

THE' COURT: It heig been asked and answered.

MR, KANAREK. I didn t hear her statement, your Honor.
She made something -

THE COURT: She said no, she could not come up with &

figure.

Ladies and gentlemen, we'll recess at this time,
until tomorrow morning at 9:30 or 9:45. Hopefully the Court
will be through with the calling of Department 100's
calendar, and this c¢alendar by 9:45 and we can stdrt

' promptly.

Remember the admonition that I have herétofore

given you, and that is that you are not to converse amongst

yourselves, nor with anyone else; nor permit anyone to
converse with you on any subject comnected with this matter,
noxr are you to form or express an opinion on the matter until
it has finally been submitted to you.

Remember, too, the admonition that I have
heretofore glven to you, qnd the Court will not repeat it, .
except to tell you that you should avoid any publicity

concerning this case or any other case in which Mr. Manson

CieloDrive.COMARCHIVES
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may become :tnvolved oF tafke ilcniVe steéps to avoid it.

Tady et
reta,

ty

R MR, KANAREK. May we ‘remain in session for a moment?
; THE CQJR‘I{ Yes, 9 45‘ Good night. See you tomorrow
4 moming‘ e

5 - PR Yuherelpon, the 'ﬁtry panel retired from the

i |- courtroom at ten m:inutes after 4:00.)

. THE COURT: Off the record. )

e | (A discussion was had off the record.)

0 THE COURT: On the record. "

o | MR. MANZELIA: Can Mrs. Pearl be excused? |

1 THE COURI: Mrs. Peaxrl, you are excused and ordered to.
12 | return tomorrow morning at 9:45. -
1 | ALl right, the record will show that the jurors
14 ,' have left the courtroom.

15 Mr, Kanarek.

7b £ls. 16 MR. KANAREK: Yes, your Honor.

17 .

is

19

.

21
‘22

23 | -

2
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THE COURT: Use the microphone, willyu? I'm having
trouble hearing you with the noise of the air conditioners.
MR. KANAREK: Mr. Manson Iinforms me that he has been
beaten up twice in the jall today.
THE COURT: I observed Mr. Manson this morning and I
observed no marks of a beating on his person.
Doeg he =~ have you talked to him personally?
MR. KANAREK: Yes, yes.
THE COURT: Have you seen ‘his person?
MR. KANAREK: Well, I didn't --
- THE COURT: Have you looked at -~ ig there any Indica-
tion that thexe has been a beating? |
MR. KANARER: I am mot a doctor. I -= I ==
THE COURT:; Is there any visible indication to you that
thea:el has been a ‘béating?
. MR. KANAREK: Well, it is possible for sgomeone to be
mi streated without the person having a hematoma that is livid
and so, I mean, I am not & doctor but I -- so I can't say that
I have seen any hematoma, if that's -- if your Honor's
talking about black and blue marks.
THE COURT: That's what I am talking about.
MR. KANAREK: No, I can't represent that I have seen
thdat, no. "
THE COURT: Well, what else do you wish to put on the
record?
MR. RANAREK: Well, we do wish that witness that I
indicated to the Court -- and it is our belief that there is

a suppression of;t_ﬁq evidence, which is violatlve of the

&
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* was told I ﬁ}‘.d not have an address on the witness, and that

* ‘ } o THE COURT. There is no need to proloeng this, The
s gy [

141;h Amendment, and it 1s a People vi. Kiithoa~type of
sltuation. And we have discovery from this person. And"
because this ‘discovery ig favorable to Mr. Mamson, it is out
belief the prosecution 1s hiding out this person or at the
very minimm ig not allowing us to -- give us an address to
subpoena the person. 1I1've asked Mr. Manzella and asked Mr.
Whiteley, as your Honor knows. |

| THE COURT: All right, excuse me, Mr. Kanarek,

Mr. Manzella.

MR. MANZELLA: Yes, we'll have an address on the
witness for Mr. Kanarek tdmorrow at 2:00 o'clock.

THE COURT: Fine.

MR. RANAREK: I = I ~=

THE COURT: Do you have an address of Phyllis Shea?

MR. MANZELIA: No, your Homor, I don't.

THE COURT: Or Mr. Ksmarek?

MR. KANAREK: No. I say, T welcome the agsistance of the
Court. - I can xepresent to the Court and offer to be swoin
that; uh, that when I asked previcusly for this; I was told
in no uncertain terms that this information was not available -
to me by both Mr. Manzella and Mr. Whiteley. '

MR. MANZELLA:; That is not true, your Honor. Mr. Kanarek

I do not havé addressas on any of my witnesses.
- *MR. KANAREK. Mr. Whiteley =~

!:'
a.ddress ’c-:l;ll, be provﬁ,ded Mr Kan&rek to you tomorrow morningl . .

-= or at’ 2* 00 o clock.
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MR. KANARER: Yes.
And T would like to make this statement, that Mr.
Blackburn has told me that he ig not objective. He made this

. eandid statement, and I think Mr. Mangon should be protected

from this kind of journalism and kind of reporting. He told
me he thinks Mr. Manson is guilty, and I don't think in the
interest of justice this man should be allowed into this

courtroom and that he should be excluded from the courtroom.

" Hé told me that he is out to get Mr. Manson.

THE COURT: The motion is denied and your remarks are
gtricken.

DEFENDANT MANSON: (From within the holding tank) I
didn't tell Ixving what he said I said, I wish that to be ==
THE COURT: Is there any other mattex you wish to

b:;ing to tﬁe Court's attention?

; ’ : MR. KANAREK: No, your Honow, except that --

‘mE cems{tr, “A:L]. 1:1;111:, 1e£-fs get Mr. Manson out.
(Where:upon, the Defendant Manson was brought

out from the holdiﬁ@tank into the courtroom.)

THE COUR'.I:, Mr Ma_ps_on, 1s somebody beating you? Hasg
somebody 'beaf:en yau,; as Mr. : %(;narek says?

THE OEFENDANT: We had & little thing going. We
bounced back and foxth. I did a little bir and they did
a little bit. I hit one of them and kicked one in the knees.

THE COURT: You are not in any state of physical
digability now?

THE DEFENDANT: No, I live in violence all the time..

THE COURT: AIl right, we're in recess until tomorrow
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moxning at 9:45.
THE DEFENDANT: They wasn't misusing me, I was misusing
them.
(Whereupon, at 4:15 o'cloeck p.m. an adjournment
was taken until the following day at 9:45 o'clock
a.m.)
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